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„ Vom  fa c e  to tu l  p e n tr u  ca  
p ro d u c ţia  agrico lă  a ju d e 

ţu lu i n o s tr u  să  c re a sc ă  
la  n iv e lu l  p o s ib i l i tă ţ i lo r ”

Recenta şedinţă de lucra a activu
lui din agricultura judeţului nostru 
a dezbătut într-0  atmosferă de înaltă 
responsabilitate socială măsurile ce 
se impun a fi . luate pentru realizarea 
sarcinilor reieşite din scrisoarea to
varăşului NICOLAE CEAUŞESCU, 
secretarul general al Partidului Co
munist Român, adresată comitetelor 
judeţene de partid, organelor si or
ganizaţiilor de partid din agricultură, 
consiliilor populare judeţene, comu
nale, direcţiilor generale agricole, 
uniunilor judeţene ale cooperative
lor agricole de producţie, tuturor lu
crătorilor .şl specialiştilor din între
prinderile agricole de stat, ţăranilor 
cooperatori.

Hotărîrea fermă a cooperatorilor, 
mecanizatorilor, specialiştilor, a tu
turor oamenilor muncii de pe ogoare 
de a întreprinde totul pentru o va
lorificare superioară a puternicei 
baze tehnico-materiale existente în 
agricultură, pentru sporirea continuă 
a contribuţiei pe care agricultura so
cialistă este chemată să o aducă la 
realizările economiei naţionale are 
la bază înţelegerea profundă a ce
rinţelor dezvoltării sociale şi dove
deşte creşterea conştiinţei socialiste 
8 oamenilor muncii angajaţi, sub 
conducerea înţeleaptă a partidului, 
în vasta operă de construire a so
cietăţii socialiste multilateral dez
voltate.

Din îndeplinirea exemplară a sar
cinilor precizate în scrisoarea tova
răşului NICOLAB CEAUŞESCU, se- 
cretarul general al Partidului Comu
nist Român, adresată comitetelor ju
deţene de parţid, organelor şl orga
nizaţiilor de partid din agricultură, 
Consiliilor populare judeţene, comu
nale, direcţiilor generale agricole, 
uniunilor judeţene ale cooperative
lor agridole de producţie, tuturor 
lucrătorilor şl specialiştilor din uni
tăţile agricole de stat, ţăranilor coo
peratori, oamenii muncii din agricul
tura judeţului nostru îşi fac o dato
rie de onoare, căreia îi sínt desti
nate toate eforturile constructive, în
tregul potenţial de gîndire creatoare, 
întreaga activitate a tuturor colecti
velor de muncă din agricultură.

„Vom acţiona hotărît, vom munci 
EÎ şi noapte pentru ca toate sarcinile 
care ne-au fost trasate să le înde
plinim cît mai bine, a relatat, în 
cuvîntul său, tovarăşul Julius Mar
tini, preşedintele C.A.P. Roşia. Re
zultatele bune obţinute în acest an 
la cultura griului, evaluările îmbu
curătoare în privinţa producţiei cul
turilor de cartofi de toamnă, porumb 
boabe, sfeclă de zahăr etc. sínt ex
plicabile numai prin permanenta 
grijă 'a  conducerii partidului, 
personal a tovarăşului NICOLAE 
CEAUŞESCU, pentru prosperitatea

agriculturii, pentru îmbunătăţirea 
condiţiilor de viaţă a ţărănimii coo
peratiste. Aplicarea măsurilor pre
conizate de conducerea de partid 
pentru îmbunătăţirea organizării, 
planificării şi conducerii agriculturii, 
pentru ridicarea standardului de trai 
al ţăranilor cooperatori a avut un 
efect social deosebit de bun. Oame
nii noştri sínt profund convinşi că 
întreaga politică a partidului nostru 
are în centrul ei pe omul muncii şî 
satisfacerea cît mai deplină a cerin
ţelor sale materiale şi spirituale. De 
aceea, vom munci a i  dăruire pentru 
ca sarcinile trasate de secretarul ge
neral al partidului nostru să fie În
deplinite într-un mod comunist“.

Hotărîrea lucrătorilor din agricul
tură de a munci cu abnegaţie pen
tru obţinerea unor producţii mai 
bune decît ia acest an a reieşit şi 
din cuvîntul celorlalţi participanţi la 
dezbateri. „Deşi în acest an am rea
lizat o producţie medie la grîu cu 
500 kg la ha mai mare decît ne-am 
planificat, vom aplica mai bine re
gulile agrotehnice pentru ca în anul 
viitor să realizăm o producţie şi mai 
bună, a spus tovarăşul Ion Ignat, 
secretarul Comitetului comunal de 
partid Micăsasa. Condiţii şi posibili
tăţi avem. . Am avut sole unde am 
realizat şi 5 500 kg grîu la hectar*. 
„Noi am şi întreprins acţiuni con
crete pentru pregătirea cît mai bună 
a producţiei anului viitor, a relatat 
inginerul Iile Tărăşan, preşedintele 
CÂ.P. Avrig. Avem asigurată în
treaga cantitate de sămîntă nece
sară, am efectuat condlţionatul se- 
minţelor, lucrăm intens la pregăti
rea patului germinativ. Consider că 
sínt condiţii pentru ca producţia 
anului viitor la Avrig să fie mai 
mare*. „Vom lua toate măsurile 
pentru mobilizarea tuturor rezerve
lor de sporire a producţiei agricole, 
a spus inginerul Ion Truţă, directo
rul I.A.S. Apoldu de Sus. Deşi noi 
am obtinut în acest an o producţie 
de grîu bună, consider că folosirea 
mai judicioasă a îngrăşămintelor 
chimice şi sporirea exigenţei în pri
vinţa calităţii lucrărilor agrotehnice 
vor avea ca efect creşterea produc
ţiei vegetale în toate fermele între
prinderii noastre*.

Importanţa calităţii lucrărilor pre
gătitoare însămînţărilor a fost sub
liniată şi de alţi participanţi la dez
bateri, printre care Gheorghe Moldo
van, primarul comunei Biertan, Ni- 
coiae Mihai, directorul S.M.A. No- 
crich, Constantin Petrescu, secretarul 
comitetului comunal de partid Şeica 
Mare ş. a.

tn cadrul dezbaterilor au fost fă
cute şi unele propuneri valoroase în 
privinţa gospodăririi mai bune a fon-

0 încărcată agendă 
de lucru a
constructorilor sibieni

în primul an al cincinalului, colec
tivul de constructori ai Şantierului 
de construcţii industriale din Sibiu 
a demarat aşa cum se cuvine. Ne 
gândim la saltul calitativ pe care l-a 
înregistrat această unitate economi
că sibiană, salt materializat în rezul
tatele frumoase obţinute pe lunile ca
re s-au scurs. Este suficient să amin
tim că la finele celor 8 luni, planul 
de producţie anual a fost îndeplinit 
în proporţie de 83 la sută, precum 
şi faptul că, datorită metodelor noi 
de lucru folosite, şi bunei calităţi a 
execuţiei lucrărilor, şantierul sibian 
a fost ales — în urmă cu cîtva timp 
— drept gazdă a unui veritabil 
schimb de experienţă, organizat de 
Inspectoratul general de stat pentru 
controlul calităţii produselor.

Programul de măsuri stabilit în ur* 
ma dezbaterilor privind îmbunătăţi
rea muncii politico-ideologice şi cul
tural-educative, a constituit un serios 
imbold în perfecţionarea activităţii 
constructorilor sibieni care, analizîn- 
du-şi munca în lumina recentelor 
documente de partid, şi-au propus o 
serie de noi obiective pentru viitor. 
Reţinem de pe agenda de lucru a 
şantierului următoarele; generali
zarea metodelor de lucru după teh
nologiile raţionale aplicate pe lotul 
uzinei „Independenţa“, precum şi la 
celelalte obiective economice aflate 
în lucru; „Balanţa“, „Record“, Com
plexul zootehnic Şura Mare etc.; in
troducerea şj aplicarea în continuare a 
metodelor moderne de execuţie. în a- 
rest sens s-a hotărît ca balele de pă
sări de Ia Complexul zootehnic Şura 
Mare să fie executate în totalitate în 
ateliere, urmînd ca pe şantier să fie 
numai montate, _ ceea , ce, în ultimă

instanţă, creează posibilitatea obţine
rii unei productivităţi sporite.

Tot la capitolul măsuri organizato
rice, pentru îmbunătăţirea în con
tinuare a calităţii lucrărilor de con
strucţie, pentru ca personalul C.T.C. 
să fie mai exigent şi mai prompt, 
s-a propus folosirea unor cartonaşe 
galbene şi roşii. Calificativul dîndu-se 
cu aceste cartonaşe, culoarea galbenă 
reprezintă obligaţia de a reface lu
crările necorespunzătoare în 24 de 
ore, iar cea roşie conţine măsuri de 
răspundere materială.

In final, aceste măsuri vor facili
ta realizarea volumului de lucrări 
programate prin planul de stat în 
bune condiţiuni. Totodată, prin închi
derea halelor şi terminarea pregătiri
lor pentru lucru pe timp friguros, 
pînă Ia 1 XI 1971, există posibilita
tea realizării peste plan — pînă la 
finele anului — a unui volum de 
lucrări de 12 milioane. în  continua
re, se preconizează pregătirea pro
ducţiei anului 1972 din timp, prin în
tocmirea graficelor de execuţie, în
cheierea contractelor pentru materia
le, prefabricate şî aparataje cu fur
nizorii etc. .

Ö atenţie deosebită se acordă creş
terii capacităţii de producţie a şan
tierului — ţinînd seama de faptul că 
sarcinile de plan cresc pînă la 132 
la sută, fată de 1971. Pentru atinge
rea acestui scop s-a prevăzut termi
narea organizării de şantiere centra
lizate, sporirea personalului tehnico- 
»conomic prin angajări de maiştri,

dului funciar, a folosirii mai eficiente 
a bazei tehnico-materiale de care 
dispun unităţile agricole.

Inginerul Dumitru Lăţea, directorul 
I.J.P.V.L.F., a subliniat, printre al
tele, necesitatea îngrijirii mai bune 
a patrimoniului pomicol al judeţului 
nostru, pentru ca livezile existente 
să producă mai mult, la nivelul ce
rinţelor actuale de dezvoltare a so
cietăţii noastre. Inginerul Ilie Cătoiu, 
directorul I.J.M.A., a insistat, în cu
vîntul său, asupra necesităţii respec
tării cu stricteţe a unor reguli agro
tehnice de mare importanţă pentru 
realizarea viitoarei producţii de grîu. 
Astfel, este nevoie ca în fiecare uni
tate să se execute jalonarea par
cursurilor agregatelor care vor lu
cra la aplicarea îngrăşămintelor chi
mice, reglarea distribuitorilor — pe 
brăzdare — nu numai la începutul, 
ci şi în timpul perioadei de semănat, 
blocarea vitezei a IlI-a de deplasare 
a tractoarelor mobilizate la însă- 
mînţări.

în cadrul dezbaterilor însă un loc 
important au ocupat şl referirile la 
unele aspecte negative ale activităţii 
unor organisme şl unităţi agricole. 
„Eu nu sínt mulţumit de loc de acti
vitatea mecanizatorilor, a afirmat 
Nicolae Ivănuş, preşedintele C.A.P. 
Şura Mică. Campania aceasta va fi 
foarte grea. Noi avem teren elibe
rat, dar tractoarele secţiei de meca
nizare zac la sediul acesteia. Zilnic 
6 sau 8 tractoare nu lucrează: aces
tea sínt „micile defecţiuni* ale me
canizatorilor. Mă întreb: noi avem 
tractoare pentru a lucra cu ele sau 
pentru că trebuie să fie . . .  în stoc?. 
Acum ne-am apucat de scos cartofL 
Dar lucrăm tot cu plugul, pentru că 
maşinile de recoltat încă n-au sosit 
la secţie. Aceasta este oare organi
zare a muncii? Consider că tovară
şul Cătoiu trebuie să ajute mai mult 
mecanizatorii de la Şura Mică. Lu- 
eram de trei săptămîni la însiîoza-
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Tînăra utecistă Elena Buján, gravoare Ia fabrica „Sticla* Avrig se înscrie 
constant Ia „rubrica" evidenţiaţilor tn întrecerea socialistă

întîlnirea cititorilor sibieni 
cu Michel P. Hamelet

Cu prilejul apariţiei ediţiei în 
limbile română, maghiară şi ger
mană a prestigioasei cărţi 
„Nicolae Ceauşescu“, semnată de 
scriitorul francez Michel P. Ha
melet, Ia invitaţia Editurii politi
ce, autorul face o vizită de cîte- 
va zile in tara noastră. După ce, 
marti, Michel P. Hamelet s-a în- 
tilnit cu cititorii bucureşteni la 
librăria Dada, joi, 9 septembrie,

şi-a continuat vizita şi seria Jnttl- 
nirilor cu ciţitorii din Sibiu, la 
librăria M. feminescu. Întîlnirea 
a suscitat un deosebit interes. Du
pă o scurtă alocuţiune, în care 
a elogiat personalitatea conducă
torului partidului şi statului nos
tru, autorul a acordat autografe 
numerosului public care a ţinut 
să-l salute în mijlocul său.

Perfecţionarea con
tinuă a controlului 
îndeplinirii h o tă rî-  

rilor şi deciziilor
IOAN UNGUR, prim-vicepreşedinte al Comitetului executiv, 

al Consiliului popular al judeţului Sibiu

îmbunătăţirea stilului de muncă al 
comitetelor executive ale consiliilor 
populare presupune, pe lingă multe 
altele, perfecţionarea continuă a con
trolului îndeplinirii sarcinilor, preo
cupare care stă în permanenţă în 
atenţia Comitetului executiv al Con
siliului popular al judeţului Sibiu, 
ca una din cele mai importante la
turi ale activităţii sale.

Activitatea de control şl îndru
mare în unităţile subordonate se 
realizează de către colective for
mate din specialişti ai Consiliului 
popular judeţean. In urma exerci
tării atribuţiilor sale, brigăzile de 
control au consemnat faptul că mă
surile stabilite prin deciziile şi hotă- 
rîrile adoptate de organul judeţean 
al puterii de stat au fost duse la 
îndeplinire în condiţiile creşterii 
răspunderii şi autonomiei comitete
lor executive ale consiliilor populare 
municipale, orăşeneşti şl comunale. 
In acest sens se poate vorbi despre 
realizarea măsurilor, prevăzute pri
vind valorificarea resurselor umane 
şl materiale precum şi participarea 
activă a organelor locale ale admi
nistraţiei de stat la ridicarea poten
ţialului economic al localităţilor. Se 
duc la îndeplinire cu succes şi obiec
tivele 1 cuprinse în răspunsul la che
marea Consiliului popular al judeţu
lui Neamţ cu privire la ridicarea ni
velului edilitar-gospodăresc al loca
lităţilor din judeţul nostru, ca şi lu
crările ce se vor executa pe dru
murile locale ale judeţului, pe pe
rioada 1971—1975. Comitetul execu
tiv ai Consiliului popular al judeţului 
apreciază că prevederile cuprinse în 
decizia nr 828/1970 se materializează 
cu bune rezultate. Astfel, pe linia 
îmbunătăţirii continue a activităţii 
de prestări servicii în localităţile ju
deţului s-a reuşit să se înfiinţeze, 
pînă în prezent, în mai multe co
mune şi sate noi unităţi de prestaţii. 
Preocupare există şi în direcţia în
fiinţării unor prestaţii de servicii 
către populaţie în cadrul întreprin
derilor de industrie locală. Parcul de 
automobile proprietate personală 
crescînd de la o zi la alta a impus 
cu necesitate înfiinţarea unor ase
menea prestări. Ca urmare, în ca
drul AMET Sibiu, a luat fiinţă un 
atelier de reparaţii auto. Concomi
tent s-au înfiinţat şi alte ateliere de 
lucrări la comandă pentru populaţie, 
de construcţii metalice, de reparaţii 
frigidere, toate la AMET Sibiu, ate
liere de lucrări la comandă pentru 
populaţie la ELCA Mediaş şi IMIX 
Agnita. Cooperaţia de consum a fost 
sprijinită pentru înfiinţarea unor uni
tăţi de prestaţii în localităţile jude
ţului. La Poiana Sibiului, Bruiu. şi 
Alma au fost construite brutării, Ia 
Tîrnava, Bîrghiş, Ocna Sibiului, 
Miercurea Sibiului şl Sălişte s-au în
fiinţat secţii de prefabricate din be
ton. în comunele Slimnic şi Tălma- 
ciu s-au pus bazele înfiinţării unor 
unităţi pentru confecţionarea de con
strucţii metalice, iar la Brădeni şl 
Porumbacu de Jos, comune cu mină 
de lucru calificată în domeniul pre-
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Fesfivităţile din cea de-a cincea zi
0 nouă instituţie culturală Expoziţia /Pe

muzeală Cisnădioara
eroilöt“ieri* în prezenţa unui numeros pu

blic din localitate, Cisnădie, Sibiu etc. 
a avut loc, într-un cadru festiv, inau
gurarea expoziţiei muzeale din Cisnă
dioara. Au fost de faţă; loan Frică, 
secretar al Comitetului judeţean Si
biu al P.C.R., Vasile Hanzu, primarul 
oraşului Cisnădie, prof. Maria Fana
che, preşedinte al Comitetului judeţean 
pentru cultură şi artă Sibiu, Eleonora 
Niica, director al Uzinelor textile Cis
nădie, reprezentanţi ai organizaţiilor 
de masă judeţene şi locale, invitaţi 
din alte judeţe la festivalul „Cibimium 
’71“, reprezentanţi ai unor ziare cen
trale, locale, ai revistelor de cultură, 
profesori şi învăţători, locuitori ai sa. 
tulul etc.

Tovarăşul Vasile Hanzu a arătat 
importanţa noii instituţii de cultură, 
dovadă a atenţiei pe egre partidul şi 
statul o acordă păstrării şi valorifică
rii artei populare româneşti şi a na
ţionalităţilor conlocuitoare. Tovarăşa 
Maria Fanache a mulţumit apoi orga
nelor judeţene şi locale de partid şi 
de stat, tuturor acelora care au spri
jinit înfiinţarea expoziţiei. Calde mul
ţumiri au fost apoi aduse sătenilor ca
re au donat cea mai mare parte a 
obiectelor aflate în expoziţie.

Expoziţia cuprinde, cu precădere, ©- 
biecte de artă populară săsească. Cele 
4 săli prezintă vizitatorilor ceramică, 
textile şi obiecte de lemn, precum şi 
un mare număr de fotografii (exce
lent realizate) care înfăţişează aşeza
rea, locuitorii cu îndeletnicirile şi 
costumele lor.

O Impresie deosebită Iasă ceramica 
de Saschiz, Chirpăr, Drăguşeni, Ocna 
Sibiului, Săsciori şi Nemşa.

O altă sală cuprinde textile — cele 
mai multe provenite din secolele 
XVIII şî XIX. Cîteva costume (obiş
nuite şi de sărbătoare) din Cisnădioa

ra şi Sadu £ao dovada măiestriei ar
tistice a creatorilor lor, fiind, în ace
laşi timp, documente istorice şi socia
le. Ele reflectă specificul naţional dar 
şi influenţele şi întrepătrunderile da
torate unei convieţuiri îndelungate cu 
românii şl maghiarii dia Transilvania.

Deosebită este şi impresia pe care 
o lasă ultima sală a expoziţiei — re
zervată unui interior săsesc ţărăneso 
specific locului. Mobilierul se caracte
rizează prin motive florale aplicate pe 
fond ce diferă de la albastru la maro şi 
verde. (Cu o zi înainte întîlnisem un 
mobilier asemănător Ia muzeul din 
Răşinari şi la casa lui Octavian Goga, 
dovadă a ariei lui de răspîndire, in
diferent dacă cel care-1 achiziţionau 
de la meşteşugari, in tlrguri, erau 
saşi, români sau maghiari).

Muzeul din Cisnădioara se alătură 
cu succes reţelei remarcabile de ast

fel de instituţii culturale săteşti din 
judeţul Sibiu. El face o dată în plus 
dovada unei atenţii deosebite ce se 
acordă valorificării culturii populare 
din România.

# -
O dată cu deschiderea muzeului a 

avut loc şl vernisajul primei expozi
ţii — ocazionale — organizată aici. 
Este vorba de o expoziţie ce cuprinde 
lucrări ale artiştilor plastici sibieni 
inspirate din viaţa şi munca locuito
rilor din Cisnădioara, din frumuseţile 
locului. Expun Hans Hermann, artist 
emerit, Gabriela Florescu, Ferdinand 
Mazanek, Eugen Bucşa, Trude Schul- 
lerus, Vera Marcu, Ana Maria Kirch
ner, étc.

Aseară, sala Teatrului de stat a 
găzduit încă una din manifestările 
importante ale festivalului „Cibinium“, 
concertul vocal-simfonio susţinut de 
Corul „Bach“ şi orchestra simfonică a 
Filarmonicii din Sibiu, conduse de re
putatul muzician sibian prof. Fr. Xav. 
Dressier, care au prezentat Oratoriul 
„Pe lespedea eroilor“ de Sergiu Sar- 
chizov. Lucrarea evocă amplu lupta 
pentru libertate şi dreptate dusă de 
întregul nostru popor, condus de 
Partidul Comunist Român în anii

(Continuare Tn nas a III a)
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lucrării lemnului, s-au înfiinţat ate
liere de tîmplărie. Crescînd nivelul 
de trai al populaţiei comunelor şl 
satelor judeţului Sibiu, ca urmare 
a sporirii substanţiale a veniturilor 
acesteia, tot mai mulţi locuitori îşi 
construiesc băi şi dependinţe ce mă
resc confortul locuinţelor. De aceea, 
a fost nevoie să dăm curs cererilor 
cetăţenilor de a înfiinţa activităţi 
specifice, diversificate, în funcţie da 
nevoile crescînde ale acestora. Ast. 
fel. în numeroase comune ca: Ar- 
paşu de Jos, Tălmaciu, Răşinari, 
Avrig, Şeica Mare, Şelimbăr, Orlat 
şi Tîrnava, comune cu veleităţi ur
bane, au fost deschise secţii de re
parat instalaţii sanitare şi electrice, 
ateliere de lăcătuşerie, de mecanică 
etc.

In general, putem aprecia pozitivă 
preocuparea comitetelor executive 
ale consiliilor populare ale munici
piilor, oraşelor şi comunelor pentru 
traducerea în viaţă a deciziilor şl 
hotărîrilor elaborate de Consiliul 
popular al judeţului Sibiu. Din veri
ficările efectuate la comitetele exe. 
cutive ale consiliilor populare ala 
municipiilor Sibiu şi Mediaş şl ale 
comunelor Laslea, Blăjel, Sălişte şt 
Şeica Mică s-au desprins unele as
pecte demne de subliniat. Hotărîrile 
şi deciziile primite sínt văzute şl 
studiate de preşedinte şi secretar. 
Aceştia la rîndul lor, prin rezoluţie, 
indică măsurile ce .urmează a fi 
luate. De exemplu, decizia nr. 594^
1970 în legătură cu eliminarea cau
zelor ce duc la încălcarea normelor 
igienico-sanitare, la Mediaş, orga
nele consiliului popular le-a prelu
crat cu toţi factorii de răspundere, 
după care s-a întocmit un plan con
cret de măsuri. Trimestrial, Consiliul 
popular municipal a cerut rapoarte 
celor însărcinaţi cu urmărirea deci
ziei, Iuîndu-se măsuri în consecinţă. 
Pentru urmărirea acestor acte nor
mative, Consiliul popular al munici
piului Mediaş foloseşte un registru, 
în care se înscriu, pe scurt, sarci
nile reieşite din deciziile şi hotărîrile 
emise. Cu toate acestea înscrierea 
actelor normative în registrul amintit 
—• metodă eficientă de urmărire şî 
control a îndeplinirii la termenele
fixate a sarcinilor trasate _ apare
pur formală, întrucît, în 1970, apar 
înscrise doar două decizii, iar în
1971 nici una. Consiliul .popular al 
municipiului Sibum menţine, de ase-

(G o n tin u a re  tn  p ag . a III-a)
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Secvenţe din spectacolul folcloric Nunta ciobăneasca prezentat miercuri dnpă amiază Ia Răşinari

’«■toi HORSV BUGHFELNER

Plenara Consi
liului municipal 
al sindicatelor

Ieri, în sala clubului „Indep 
ţa" a avut loc plenara lărgită 
siliului municipal al sindicate 
biu, care a dezbătut proble: 
protecţia muncii. Au participat 
bri ai Consiliului municipal , 
dicatelor, directori şi alţi co 
tori ai proceselor de producţii 
compartimentelor de protecţia 
cii din întreprinderile munic 

Înscriîndu-se în seria as 
manifestări organizate cu j 
Expoziţiei de protecţia munci 
nara a analizat şi stabilit măsr 
vind continua îmbunătăţire a 
tei activităţi. Referatele prezen: 
.Aspecte din activitatea biroi 
xecutiv şl a sindicatelor pe îi 
protecţie a muncii“; „Protecţia 
cii — activitate profund ui 
„Din activitatea comitetelor s 
tului şi de direcţie de la I.R.E. 
vind stabilirea unor măsuri c 
ducă la prevenirea accidentel 
au fost precedate de vizione 
două scurt-metraje abordînd a 
de prevenire a accidentelor, 
unele consecinţe ale neresp 
regulilor da protecţie a taunc 

Plenara a adoptat un bogat c 
măsuri.

In încheiere a avut Ioc ön e 
nant eveniment In numele b 
executiv, al întregii plenare, { 
şui Eugen Toma, preşedintele 
siliului municipal al sindicate 
adus calde mulţumiri pentru în 
gata activitate pe tărfm cultr 
obştesc, artistului emerit Cost 
dulescu, membru al Consiliului 
trai al U.G.S.R., preşedintele c 
tului sindicatului de la Teatr 
stat Bihin, cu prilej«! pension»
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Coloana 

I diverselo
Un gest care 
se vrea anonim
Zilei« trecute a venit la redac

ţie o cetăţeancă cu rugămintea să 
publicăm In ziar că a găsit un 
ceas. Ceasul — de damă — se află 
acum la administraţia ziarului. Per
soana care l-a adus ne-a informat 
că l-a găsit în 3 septembrie în ju
rul orei 19,00 lingă magazinul ali
mentar de pe bulevardul Victoriei. 
Interesant: nu cunoaştem nici nu
mele celei care l-a găsit şi, bineîn
ţeles, nici pe cel al păgubaşei. Per
soana care a adus ceasul la redac
ţie ne-a spus că nu consideră im
portant să re  spună cum se nu
meşte. Un gest frumos, care se 
vrea anonim . . .

Cînd neglijenţa 
devine delapi

dare . . .
Postul pe care l-a ocupat pînă 

nu de mult Ştefan Taraze la una 
din fermele I.A.S. Agnita era de 
economist, în nici un caz d e . . .  
Caăalflcator. De fapt susnumitul e 
dovedit slabe înclinaţii şi în a- 
ceastă e doua „profesiune*, fiind 
de felul său neglijent. S-ar spune 
că dacă Ş. T. era un tip distrat, 
misiunea organelor financiare de 
control a fost mai uşoară. Numai 
că tn asemenea „funcţie* negli
jenţa devine . . .  delapidare. Şl a- 
tund lucrurile se complică. Tre
buie să depistezi mai tntli falsul, 
să stabileşti ee daune a adu« „eco
nomistul* din neglijenţă şl cit a 
delapidat pentru a acoperi lipsa 
din gestiune. Iată rezultatul calcu
lelor: delapidare -  6 251 leiţ preju
diciu adus unităţii -  9 262 lei ş i . . .  
pedeapsă — 2 ani şi 2 luni. După 
cum se vede, toate s-au cumulat 
pină la urmă; de data asta cu acte 
în regulă!

Fără cherestea
Dacă A. Schondel şl D. Szőke 

şi-ar fi continuat nestingheriţi „ac
tivitatea", probabil că Intr-o bună 
zi cooperativa „Munca tlmplarilor* 
dim Sibiu s-ar fi trezLt fără che
restea. Cei doi însă au fost prinşi 
ţi condamnaţi. Pe drept cuvînt se 
poate spune că — la propriu şi la 
figurat — ei sínt cei care au ră
mas fă ră . . .  cherestea; la propriu 
pentru că sclndurile furate, în va
loare de 984 Iei, au fost confiscate 
şi predate cooperativei, la figurat 
pentru că după o asemenea faptă 
nu se poate spune că au ieşit cu 

curată. . .

Furt în ... rate
N. Trifan din Sibiu, atr. Cărâmi- 

dărfed nr. 49, nu fura mult. Pre
fera e-o facă des. Cum s-ar zice, 
era un hoţ cumpătat. . .  Dar, după 
cum se vede, nici chiar „cumpăta
rea* In «ceste împrejurări nu e 
bună. Vorba cu toarta ulciorului: 
e dată tot se rupel N. T., Insă, 
deşi cunoştea zicătoarea s-a glndit, 
probabil, că poate să sustragă me
reu diferite bunuri de la întreprin
derea „Flamura roşie* Sibiu, unde 
lucra. Dar zicătoarea pînă la urmă 
n-a făcut excepţie cu Trifan. Prins 
in delict, el a fost deferit tribu
nalului care l-a condamnat la un 
an şi 6 luni. Asta pentru ca să-şl 
folosească în viitor cumpătarea în 
scopuri mai nobile . . .

Cuvinte ş i... 
cuvinte

Există — din păcate, încă mai 
există — oameni care nu ştiu sau 
nu vor să-şi aleagă cuvintele. . .  
De obicei, aceste situaţii sínt „a- 
companiate* de o mare cantitate 
de alcool consumată. Individul de
vine deodată violent, împroşcîn- 
du-i pe cei din jur, cunoscuţi sau 
necunoscuţi, cu expresii scandaloa
se. S-ar putea spune chiar că îşi 
alege numai şi numai cuvinte de 
la periferia vocabularului. Iar cei 
din jur se simt jigniţi, ofensaţi pe 
bună dreptate, nevrînd să ţină sea
ma de situaţia „specială“ a celui 
care provoacă scandalul. . .  Aseme
nea situaţii au provocat Mihai 
Klein — la bufetul din Şelimbăr, 
unde a spart şi raftul — Viorel 
Strava şi Gheorghe Lazariciu — 
tot la un bufet, în Porumbacu de 
Sus. Ultimii, însă, au şi lovit cîţi- 
va consumatori. Dar să vedem ce 
spune legea: 2 ani închisoare pen
tru Klein, 3 pentru Strava — reci
divist — şi un an şi 6 luni pentru 
Lazariciu. Aşa, ca să se-mpace cu 
omenia!

Rubrică redactată de V. CUCUJ

NOUTĂŢI 
ÍN LIBRĂRII

x x  x: „EXISTENŢA, CUNOAŞ
TERE, ACŢIUNE“. Dialog şi 
confruntări în filozofia con
temporană. Coordonator Cor
nel Popa. Editura Politică, 
387 pagini, lei 15,50.

BEN CORLACIU: „CAZUL DOC
TOR UDREA“. Roman. Pre
faţă şi tabel cronologic de 
Dumitru Solomon. Editura 
Minerva, colecţia Biblioteca 
pentru toţi, 2 volume, 684 pa
gini, lei 10.

STEFAN PASCU: „VOIEVODA
TUL TRANSILVANIEI“, vo
lumul I. Editura Dacia, 595 
pagini, lei 27 broşată, lei 34 
legată.

MARIN PREDA: „IMPOSIBILA 
ÎNTOARCERE“. Editura Car
tea Românească, 209 pagini, 
lei 8,50.

ALEXANDRU IVASIUC: „VESTI
BUL“. Roman. Ediţia a Il-a, 
Editura Eminescu, colecţia 
.Romane de ieri şi de azi“ 
299 pagini, lei 7,50.

Siblnl primeşte tn aceste zile Închinate .Cibiniumulul*. ospitalier ca 
întotdeauna, un număr Impresionant de turişti

Foto: Fr. NUSS

Cu loan Goss, directorul Direcţiei 

judeţene ADAS Sibiu

Noutăţi 
în asigurări 
pentru elevi

j s p o r t . . .  s p o r t . . .
Handbal, divizia B

METALUL COPŞA MICA — 
GLORIA ARAD 23—11 (9—8)

Metalurgiştii au ţinut să Înceapă 
noul campionat printr-o comportare 
cît mai bună şi, în mare măsură au 
reuşit. După o primă repriză de ma
re luptă, în care rezultatul a fost 
favorabil pe rînd ambelor formaţii, 
in cea de-a doua parte a jocului, 
gazdele au acţionat cu multă sigu
ranţă in apărare şi cu combinaţii ra-

?ide în atac, sufocîndu-şi adversarul, 
n minutul 37 au fost eliminaţi defi

nitiv de pe teren jucătorii Müller 
(Metalul) şi Bugariu (Gloria), primul 
răspunzind la fel de nesportiv pro
vocării celui de-al doilea.

D irt-track

A.S.A. SIBIU — TEXTILA CISNÄDIE 
17—13 (9—5)

Duminică s-a inaugurat şi campio
natul diviziei B de handbal. La Si
biu a avut loc partida dintre echi
pele A.S.A. Sibiu şi Textila Cisnă- 
die. Iată autorii golurilor: Dragomi- 
rescu (4), Oancea şi^Popovici (cite 
3), Balint (2), Kentzel, Kosz, Creţu, 
Ionescu, Schibschid, cite unul. De la 
textiliştl au înscris: Hietsch (5), 
Mrass (3), Croitoru şi Precup, (cîte 
2) şl Stăicuţ (1).

A arbitrat bine cuplul V. Erhan 
— P. Cobllid din Ploieşti.

I. ILIEM. FALICIU

Ion Bobllneanu a cîştigat şi etapa a IV-a
— Conform ordinului Ministeru

lui de Finanţe nr. 337/1971, înce- 
ptnd cu anul şcolar 1971—72 s-a 
introdus pentru elevii de la cursu
rile de zi, din şcolile de toate gra
dele, o nouă formă de asigurare: 
Asigurarea de accidente a elevi
lor. Vă rugăm inlormaţi cititorii 
noştri in ce constă aceasta.

— Noua formă de asigurare se 
încheie pe o perioadă de un an, pen
tru următoarele sume asigurate: 
10 000 lei pentru procentul de inva
liditate permanentă stabilit şi 5 000 
Iei pentru deces din accident, sau 
pentru dublul, ori triplul acestor su
me, la alegere.

Administraţia Asigurărilor de Stat 
plăteşte aceste sume în cazurile de 
accidente întîmplate in orice loc, in
clusiv în vacanţele şcolare, în cursul 
valabilităţii contractului de asigura
re. Primele de asigurare sínt urmă
toarele: 24 lei pe termen de un an, 
pentru elevii şcolilor profesionale, 
de maiştri, postllceale cu profil teh
nic şi liceelor de specialitate cu pro
fil tehnic: 12 lei pe termen de un an 
pentru ceilalţi elevi, de la şcolile ge
nerale şi licee teoretice. Pot fi cu
prinşi in asigurare elevii de la vîrs- 
ta de 6 Ia 16 ani, pentru care este 
necesar consimţămîntul părinţilor, 
precum şi elevi de 16 ani şi mai 
mari, care au dreptul de a încheia 
singuri asigurarea.

— Ce se consideră accident?
— Se consideră accidente: explo

zia, lovirea, căderea, alunecarea, ata
cul din partea altor persoane sau a 
unui animal, trăznetul, acţiunea cu
rentului electric, înecul, intoxicaţia 
subită, asfixierea din cauze subite, 
cele întîmplate ca urmare a circula
ţiei mijloacelor de transport — sau 
din cauza accidentelor întîmplate a- 
cestóra — precum şi cele provocate 
de funcţionarea ori folosirea maşini
lor, aparatelor, instrumentelor sau 
sculelor. Invaliditatea permanentă se 
stabileşte de către medicii Iegişti în

baza baremului medical elaborat de 
Ministerul Sănătăţii şi Ministerul de 
Finanţe.

Desigur că părinţilor, profesorilor
şi diriginţilor le revine un rol deo
sebit de important în educarea ele
vilor in scopul prevenirii accidente
lor. Administraţia Asigurărilor de 
Stat intervine numai după ce acci
dentul s-a produs şi are rolul de/ a 
ajuta din punct de vedere pecuniar 
familiile celor accidentaţi.

— Numai elevii beneficiază de 
această asigurare?

— Nu. Chiar şi cadrele didactice 
pot să încheie asigurări de acciden
te pe termen de un an, in schimbul 
unei prime de asigurare de 24 lei, 
beneficiind de aceleaşi drepturi ca şi 
elevii.

Cea de-a IV-a etapă a campiona
tului naţional de dirt-track a reunit, 
astăzi pe pista stadionului Voinţa din 
Sibiu, pe cei mai buni alergători din 
ţară.

Deşi handicapaţi de starea proastă 
a pistei, datorită ploilor căzute în 
ultimele zile, cît şi în timpul con
cursului, totuşi, cei 16 alergători pre
zenţi Ia start au luptat cu mult cu
raj pentru a acumula puncte preţioa
se în clasamentul final.

Liderul autoritar al clasamentului, 
maestrul sportului Ion Bobllneanu, de 
la Voinţa Sibiu, a ţinut să-şi confir
me încă odată în plus înalta clasă 
în conducerea motorului, cucerind 
locul I, nu însă, fără emoţii, deoare
ce, în manşa a X-a, din cauza pistei 
îmbibată de apă, maşina a derapat şi 
s-a răsturnat ocupînd locul 2 în a- 
ceastă manşe. O comportare bună 
a avut şi Ion Marinescu, de la Me
talul Bucureşti care a terminat la

egalitate de puncte cu Bobllneanu, 
însă fiind învins în manşa directă, 
s-a clasat pe locul al doilea. Iată cum 
arată clasamentul etapei a IV-a:
1. I. Bobllneanu (Voinţa Sibiu) 11 p.
2. I. Marinescu (Metalul Bucureşti) 
11 p.) 3. I, Ioniţă (Metalul Bucureşti) 
9 p.; 4. Gh. Sora (Metalul Bucureşti) 
9 p.; 5. A. Pis (Voinţa Sibiu) 8 p.j 
6. C. Voiculescu (Metalul Bucureşti) 
7 p.; 7. I. Ţichindeleanu (Voinţa Si
biu) 5. p.

înaintea ultimei etape care va a- 
vea loc în ziua de 19 septembrie la 
Bucureşti, clasamentul general arată 
astfel:

1. I. Bobllneanu 47 p.;
2. I. Marinescu 42 p.;
3. C. Voiculescu 35 p.

I. I.

Sibiul găzduieşte 
finala

irCupei F. R. Volei17
Sibiul s-a consacrat ca loc de întil- 

nire a voleibaliştilor fruntaşi. După 
ce în vară a fost gazdă a dublei intîl- 
niri internaţionale România-Mexic, 
precum şi a pregătirilor lotului na
ţional pentru jocurile balcanice, iată 
că din nou, oraşul nostru a devenit 
„cartierul general al voleiului mascu
lin".

Este vorba de competiţia interna
ţională „Cupa Federaţiei Române de 
volei“, care programează în zilele de 
luni, marţi şi miercuri, etapa finală. 
După ce au parcurs etapele de zonă, 
desfăşurate în oraşele Piteşti, Focşani 
şi Craiova — unde au luat parte şl 
echipe de peste hotare — la întrece
rile de la Sibiu participă formaţule 
Viitorul Bacău, Steaua Bucureşti, 
I.E.F.S. Bucureşti (calificate pentru 
finală) şi, în afară de concurs, lotul 
R.S.R. (olimpic), care se pregăteşte 
pentru europenele din Italia.

Partidele se desfăşoară, îacepind cu 
ora 16,00, in sala Armatei (str. Ştefan 
cel Mare) în zilele amintite mai sus.

ILIE IONESCU

V. B.

Secvenţe edilitar-qospudăreşti
Biertan. Edilii comunei au în

ceput, în aceste zile, lucrările de 
amenajare a unei săli de specta
cole în cadrul căminului cultural, 
ce va avea o capacitate de 450 
de locuri. In satul Copşa Mare, 
aparţinător comunei Biertan, în 
curînd va fi dat în folosinţă un 
complex comercial nou, iar în 
satul Richiş s-a început construi
rea unui pod din beton care va 
înlesni accesul la ferma C.A.P. 
Biertan. Tot în acest sat vor în
cepe lucrările de îndiguire a văii 
Richiş.

Bîrghiş. La începutul săptămî- 
nii viitoare, cetăţenii satului Bîr- 
ghjş se vor putea bucura de rodul 
muncii lor voluntar-patriotice: va 
fi dat în folosinţă un complex 
nou comercial. Tot in acest sat,

harnicii edili continuă lucrările 
de construcţie ale căminului cul
tural ce va cuprinde o saîă de 
spectacole (cu o capacitate de 300 
de locuri), o bibliotecă şi un club 
precum şi finisarea noului local 
al brutăriei comunale.

Avrlg. Valoarea muncii patrio
tice a avrigenilor însumează în 
ultima etapă a întrecerii patrio
tice 10 000 lei. Iată materializată 
această valoare în cîteva lucrări 
edilitare: s-au amenajat şi con
struit 1 480 m de trotuare; Ia ni
vel de comună s-au construit 5 
poduri şi 15 podeţe din beton; 
s-au balastat 5 km de drum şi 
s-au amenajat şi pietruit 500 m.I. 
străzi. De asemenea, s-a terminat 
în satul Bratu, anexa căminului 
cultural.

azi a s m azi b b  * azim  b  b -

TIM PUL
Centrul meteorologic Sibiu comu

nică: Vreme rece cu cerul mai mult 
noros. Vor cădea precipitaţii sub 
formă de ploaie. Vântul va sufla slab 
din sectorul nord-vestic. Temperatu
rile minime vor fi cuprinse intre 5 
şl 7 grade, iar cele maxime vor os
cila între 12 şi 14 grade.

CINEMA
SIBIU: PACEA: Brigada diverse în 

alertă (orele 9,00; 11,30; 14,00; 16,30; 
19,00; 21,00); ARTA: Un loc pentru 
îndrăgostiţi (orele 10,00: 12,00; 14,30; 
16,30; 18,30; 20,30); TINERETULUI:
Greşeală fatală (orele 10,00; 12,00;
14,30; 16,30; 18,30; 20,30); 7 NOIEM
BRIE: Străinul (Orele 16,00 şi 19,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Facerea 
lumii (orele 9 00; 11.15; 14,00; 16,30; 
19,00; 21,15); TINERETULUI: Faust XX

Cadru din filmul GREŞEALA FATALA, care rulează Ia cinematograful
-Tineretului“ din Sibiu

(orele 10,00; 16,30; 18,30; 20,30); UNI
REA: In ajun (orele 10,00; 16,00; 
18,00; 20,00).

CISNÄDIE: POPULAR: Trandafiri 
roşii pentru Angelica (orele 11,00; 
10,00; 18,00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: O 
zi de toamnă (orele 18,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Ziaristul, seriile 1 
şi II (orele 16,00 şl 19,00).

OCNA SIBIULUI: Căpitanul Florian 
(orele 18,00 şi 20,00).

BAZNA-BÄI: Cinci pentru Infern 
(orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST. 
Pe luciul gheţii (orele 18,30 şi 20,30).

TELEVIZIUNE
17.00 Cupa vacanţei.
18.00 Căminul.
18.50 Lumea copiilor.
19,10 Tragerea Loto.
19,20 1 001 de seri.
19.30 Telejurnalul de seară.
20.00 Cronica politică internă.
20,15 Emisiune de cîntece patrie

tice.
20.30 Mai aveţi o Întrebare?
21,25 Film artistic: „Şi nu va ră- 

mîne nepedepsit*.
22.50 Telejurnalul de coapte.

G .I.I .A .I .U . Sibiu („F lam u ra  ro ş ie “ )
str. Rîului nr. 33,

RECRUTEAZĂ
absolvenţi de liceu, cu sau fara diploma de baca
laureat, pentru a fi şcolarizaţi la Grupul şcolar 
tehnic şi tehnic de maiştri Turda, în specialitatea
PROIECTANŢI CONSTRUCŢII DE MAŞINI,
cu durata de 2 ani.

Informaţii suplimentare se pot lua zilnic, de la servi
ciul personal şi învăţămînt, între orele 7—15, la ca
mera nr. 36 sau telefon 2 10 80, interior 127.

#
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C .E . I .L .  S i b i u
RECRUTEAZĂ BĂIEŢI ŞI FETE,
absolvenţi ai şcolii generale de 8 şi 10 clase, 
care nu au împlinit vîrsta de 18 ani, 
pentru meseria de:

TÎMPLAR MOBILĂ şi ARTICOLE TEHNICE  
Şcolarizarea se va face în cadrul formei de 
învăţămînt UCENICIE LA LOCUL DE  
M UNCĂ.
Absolvenţii acestor cursuri vor fi reparti
zaţi să lucreze la noua fabrică de mobilă 
din Mediaş.

I  înscrierile se fac pînă la 20 septembrie la C.E.I.L.

I~ Sibiu, str. Rîului nr. 23, telefon 2 00 60, sau la Fa
brica de mobilă Mediaş, telefon 19 29, unde se pot

I cere şi informaţii suplimentare.
1
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Fabrica „7 N oiem brie“ Sibiu
ţ angajează de urgenţă:

I — ECONOMIST-PLANIFICATOK PRINCIPAL, 
serviciul plan-producţie

\ — CONSILIER JURIDIC.

I Salarizarea conform H.C.M. 914/1968.
\ Informaţiile suplimentare se dau zilnic la comparti- 
\ mentül personal.
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Uzina de piese auto Sibiu
ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:

— maşinişti pod rulant (macaragii)
— şoferi cu gradele B, C, D , E.
— tractorişti rutierişti
— meseriaşi întreţinere cale ferată
— şefi de echipă întreţinere cale ferată.

Autobaza transport auto Mediaş
cu sediul în oraşul Mediaş, Şoseaua Sibiului nr. 49 

telefon 20 13 sau 20 14 

angajează de urgenţă:

ŞOFERI PE AUTOBUZE  
cu următoarele condiţii:
— să posede permis de conducere cu gradele C şi D
— să fie domicilaţi în oraşul Mediaş sau într-o loca

litate apropiată.

Uzina „Balanţa“ Sibiu
ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:

— 3 gestionari pentru gestiunea de scule 
şi dispozitive.

Condiţii de salarizare conform H.C.M. 
914/1968 şi 2230.

Cei interesaţi se vor prezenta la biroul personal al uzi
nei, zilnic între orele 10,30— 13.

MICA v u n c ic
VlND PIANINĂ, stare bună. Sibiu, str. Pielarilor nr. 12.

VlND CASĂ liberă, 3 camere, bucătărie, baie, garaj, singur în curte. 
Fagului 15 (Gara Mică).

VÎND CĂRUCIOR pentru invalid. Informaţii, Sibiu, telefon 7 3218, după 
masă.

VlND INJECTOR automat motorină. Informaţii, Sibiu, str. Constructori
lor 4.

PIERDUT IAPĂ neagră lingă Făgăraş, vîrsta 5 ani, coamă retezată, semn 
lovire lingă ochiul sting. Adresaţi comuna Recea, satul Gura Văii, nr. 49, 
Sindeiu Gheorghe. Recompensă.

PIERDUT AUTORIZAŢIE de exercitare a meserie] de cărăuş nr. 492/1964 
pe numele Opriş Nicolae din Sibiu, Calea Poplăcii nr. 29. O declar nulă.

VlND DACIA 1100 nouă, neînmatrieulată, telefon 1 27 50, orele 19—21. ,
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„ Vom fa c e  to tu l  p e n tr u  ca  
p ro d u c ţia  a g r ico lă  a ju d e 

ţu lu i n o s tru  să  c re a sc ă  
la  n iv e lu l  p o s ib i l i tă ţ i lo r “

(Urmare din pag I)

rea porumbului şl am realizat abia 
700 tone pînă acum. Mîtne, poimîina 
vine bruma peste noi şl nu vom mal 
putea însiloza. Dacă se lucrează tot 
aşa la însilozărl, vom termina această 
lucrare în noiembrie. Cer să fim 
ajutaţi în mod concret pentru rezol
varea acestor probleme*.

»La noi o tocătoare nu lucrează 
de trei zile pentru că îl lipseşte o 
bandă transportoare, a spus tovară
şul Ion Ignat. De ce nu se califică 
un mecanizator In meseria de elec
trician pentru fiecare secţie? De ce 
nu se remediază mai operativ defec
ţiunile — prea desele defecţiuni — 
ce se înregistrează la combinele pen
tru însilozare? Iată întrebări la care 
aşteptăm răspunsuri competente din 
partea celor care conduc destinele 
mecanizării agriculturii în judeţul 
nostru". »Noua S.M.A. de Ia Şeica 
Mare nu are nici măcar un strung, 
absolut necesar pentru reconditio- 
narea pieselor, a spus tovarăşul 
Constantin Petrescu. Reparaţiile uti
lajelor şi maşinilor proprietate a 
C.A.P. se execută cu foarte multă 
întîrziere sau nu se execută de loc*.

Deşi în judeţul nostru s-a început 
recoltarea cartofilor de toamnă, con
ducerea I.J.P.V.L.F. nu a luat toate 
măsurile pentru preluarea produc- 
ţieL »Să se stabilească urgent condi
ţiile de preluare a acestei producţii, 
a cerut inginerul Iile Tărăşan. Tova
răşii de ia I.L.F. ar trebui să fie mal 
orientaţi, să nu ne producă greutăţi, 
pentru că în acest sistem de lucru 
nu vom obţine rezultate la nivelul 
cerinţelor*.

Directorul I.J.P.V.L.F., inginerul 
Dumitru Lăţea, a asigurat adunarea 
că vor fi luate măsuri pentru pre
luarea operativă a producţiei de car
tofi, subliniind însă asupra necesi
tăţii unei preînsilozărl a tuberculi
lor în acest an, pentru a se evita 
pierderile de producţie ca urmare a 
însilozării unul material necorespun
zător calitativ.

Dezbaterile au subliniat unitatea 
dintre concepţie şi faptă în activi
tatea lucrătorilor din agricultură, ho- 
tărîrea tuturor oamenilor muncii de a 
munci fără preget pentru ca sarci
nile trasate de secretarul general al 
partidului nostru să fie realizate In 
mod exemplar.

In acest sens, inginerul Mihail 
Tiller, membru al biroului Comitetu
lui judeţean de partid, director ge
neral al Direcţiei generale judeţene 
a agriculturii, a prezentat activului 
din agricultură un amplu plan de 
măsuri politice şi organizatorice pri
vind pregătirea şl desfăşurarea cam
paniei agricole de toamnă, întocmit 
de biroul Comitetului judeţean de 
partid în lumina sarcinilor reieşite 
din scrisoarea tovarăşului NICOLAE 
CEAUŞESCU, secretarul general al 
Partidului Comunist Român, adresată 
comitetelor judeţene de partid, orga
nelor şi organizaţiilor de partid din 
agricultură, consiliilor populare ju
deţene, comunale, direcţiilor gene
rale agricole, uniunilor judeţene ala 
cooperativelor agricole de producţie, 
tuturor lucrătorilor şl specialiştilor 
din întreprinderile agricole de stat, 
ţăranilor cooperatori.

Rezultatele valoroase obţinute 
şl în judeţul nostru In acest an la 
cultura griului — depăşirea cu a- 
proape 300 kg a producţiei medii 
planificate la hectar, suplimentarea 
cu peste 2 300 tone de grîu a con
tribuţiei Ia formarea fondului de stat 
— constituie doar punctul de plecare 
pentru realizarea unor producţii şl 
mai bune în anii viitori.

Pentru ca sarcinile de mare răs
pundere care ne stau în faţă să fie 
îndeplinite în condiţiile cele mal 
bune, este necesară conjugarea efor
turilor creatoare ale tuturor organe
lor şi organismelor care lucrează in 
agricultură, mobilizarea întregii forţe 
constructive a tuturor colectivelor de 
muncă. Organele şi organizaţiile de 
partid au un rol deosebit în această 
amplă acţiune, fiind factorul esenţial 
în mobilizarea maselor de coopera
tori şi mecanizatori la transpunerea 
în viaţă a politicii partidului nostru.

Vor fi luate măsuri eficiente pen
tru ca fiecare membru de partid, toţi 
lucrătorii din agricultură să cunoască 
conţinutul scrisorii, precum şi pro
gramele de acţionare întocmite în 
fiecare unitate pentru buna pregă
tire şi desfăşurare a lucrărilor agri
cole din această toamnă.

Comandamentul judeţean pentru 
coordonarea întregii activităţi din 
campania agricolă de toamnă trebuia 
să acţioneze hotărît pentru cunoaş
terea realităţii din teren, pentru a- 
plicarea măsurilor ce se impun a fi 
luate in direcţia asigurării celor mal 
bune condiţii desfăşurării lucrărilor 
agricole de sezon.

Colective de activişti de partid st 
specialişti vor verifica, pînă la data 
de 15 septembrie a. c„ amplasarea 
griului, asigurarea seminţelor nece
sare, aprovizionarea cu îngrăşăminte 
chimice şi insectofungicide, carbu
ranţi şi lubrifianţi, recepţia reparării 
tractoarelor şi maşinilor ce vor fi 
mobilizate în această perioadă in 
toate unităţile.

In fiecare unitate, pentru fiecare 
consiliu intercooperatist sínt repar
tizaţi activişti de partid şi — res
pectiv — membri ai biroului Comi
tetului judeţean de partid, pentru a 
se asigura o coordonare competentă 
a activităţilor de campanie, a muncii 
politice şi organizatorice ce se va 
desfăşura în acest sezon. Este nece
sar ca în această perioadă să fie in
tensificată activitatea consiliilor in- 
tercooperatiste, organisme chemate 
să contribuie într-o măsură mai ma
re la aplicarea politicii partidului 
nostru.

Planul de măsuri politice şi orga
nizatorice cuprinde sarcini şl respon
sabilităţi concrete, termene precise 
în privinţa amplasării culturilor, fer

tilizării terenurilor, asigurării şi con
diţionării seminţelor necesare, recol
tării culturilor de toamnă, eliberării 
terenurilor, pregătirii în cele ma! 
bune condiţiunl a patului germina
tiv, efectuării semănatului.

Au fost precizate o serie de amă
nunte tehnice şl organizatorice de 
mare însemnătate pentru respectarea 
tehnologiei culturii griului de toam
nă. Din acest punct de vedere, sar
cinile specialiştilor şl mecanizatori
lor sínt Sporite, sporite fiind şi exi
genţele actuale privind calitatea tu
turor lucrărilor agricole.

A fost subliniată necesitatea ca 
pînă la data de 10 septembrie In 
toate unităţile să fie rezolvate pro
blemele privitoare la amplasarea 
griului şi a celorlalte culturi da 
toamnă, asigurarea > seminţelor, iar 
pînă Ia data de 10 octombrie — apro
vizionarea cu îngrăşămintele chimice 
necesare, precum şl eliberarea tere
nurilor şl pregătirea patului germi
nativ pe întreaga suprafaţă destinată 
însămînţărilor de toamnă.

Au fost stabilite măsuri concrete 
a căror aplicare să asigure strînge* 
rea şl valorificarea producţiei de le
gume, fructe şi struguri, pentru rea
lizarea însămînţărilor la legumele de 
toamnă, pentru terminarea însămîn- 
ţării griului de toamnă pînă Ia data 
de 20 octombrie în toate unităţile, 
urmînd ca în perioada 20 octombrie 
—20 noiembrie să se execute arături 
adîncl de toamnă pe întreaga supra
faţă a terenurilor destinate însămîn* 
ţărilor din primăvara anului 1972.

Realizarea acestor importante sar
cini presupune mobilizarea tuturor 
forţelor existente în localităţile ru
rale, organizaţiile de masă — de ti
neret, de femei, sindicate — fiind 
chemate să-şi intensifice activitatea 
de antrenare a membrilor lor în ac
ţiunile agricole de sezon.

In această perioadă va trebui ca 
mecanizatorii să depună eforturi 
sporite, cooperatorii să lucreze din 
zori şi pînă în noapte, neprecupetind 
nici un efort pentru strîngerea la 
timp a recoltei de cartofi, porumb, 
sfeclă de zahăr, legume, fructe, stru
guri etc. de pe cîmp, pentru ca în- 
sămîntarea griului în această toamnă 
să se facă în condiţii do agrotehnică 
superioară.

Pentru îndeplinirea programului 
Judeţean de dezvoltare a zootehniei 
stabilit de plenara din decembrie 
1970 a Comitetului judeţean de partid 
au fost stabilite măsuri concrete, res
ponsabilităţi precise privind realiza
rea efectivelor de animale la toate 
speciile, asigurarea spatiilor de ca
zare, obţinerea producţiilor de lapte 
şi carne planificate în toate unită
ţile.

Pînă la data de 20 septembrie a. c. 
se vor face analize temeinice ale 
situaţiilor In aceste sectoare în toate 
unităţile.

In privinţa asigurării bazei fu
rajere, este necesară impulsionarea 
lucrărilor de însilozare a porumbu
lui. de depozitare a celorlalte furaje. 
Este necesară sporirea ponderii fu
rajelor de volum şi micşorarea pon
derii concentratelor în raţia furajeră.

Asigurarea unor cantităţi cit mai 
mari de seminţe de trifoi şi lucernă 
impune ca pînă la 10 octombrie a. c. 
întreaga producţie de trifoi şl lu- 
ceină destinată seminţelor să fie 
recoltată şi treierată, sarcini impor
tante din acest punct de vedere re
venind mecanizării. Pînă la data de 
1 noiembrie a. c. va fi pusă în func
ţiune staţia de decuscutare a semin
ţelor de trifoliene.

In toată această perioadă se va 
desfăşura o amplă acţiune politică 
de explicare a importanţei deosebite 
a măsurilor preconizate de conduce
rea partidului nostru pentru ridica
rea conştiinţei socialiste a oameni
lor muncii, pentru continua îmbună
tăţire a activităţii organelor şl or
ganizaţiilor de partid, pentru folosi
rea tuturor mijloacelor muncii poli
tice de masă în educarea oamenilor 
în spiritul dragostei faţă de muncă, 
al cinstei, al consolidării cuceririlor 
revoluţionare ale poporului nostru.

Relevînd concluziile şedinţei de 
lucru a activului din agricultura ju
deţului nostru, tovarăşul Vaşile Băr- 
buleţ, secretar al Comitetului jude
ţean de partid, a subliniat impor
tanţa deosebită a acţiunii de am
ploare fără precedent privind îmbu
nătăţirea activităţii politico-ideologice 
şi cultural-educative preconizată de 
secretarul general al partidului, 
tovarăşul NICOLAE CEAUŞESCU, In 
care este angajat întregul nostru 
partid, întregul nostru popor.

In acest context, sarcinile lucrăto
rilor din agricultură sínt sporite, el 
fiind chemaţi să-şi sporească contri
buţia la întărirea economică a uni
tăţilor, Ia realizările economiei na
ţionale. Este necesar c a '  organele 
agricole judeţene să-şi îmbunătă
ţească activitatea, să sprijine mal 
concret munca desfăşurată în unită
ţile productive. Tractoarele să lu
creze zi şi noapte la pregătirea pa
tului germinativ, iar lucrările de în
treţinere a maşinilor agricole să se 
execute pe timp nefavorabil lucru
lui în cîmp. Organizarea muncii să 
fie Ireproşabilă. Recoltarea culturi
lor de toamnă să se execute respec- 
t!r.du-se toate prevederile legale, ur- 
mărindu-se prevenirea înstrăinării 
din avutul obştesc. însllozarea po
rumbului să fie intensificată, pentru 
ea îa cel mal scurt timp. «I fie asi

gurată baza furajeră cu întreaga can
titate de furaje suculente necesare. 
Să fie însilozate în cele mai bune 
condiţii şl coletele şl frunzele de 
sfedă de zahăr şi sfecla furajeră, 
pentru a se crea cele mai bune con
diţii de realizare a producţiei anima
liere.

îndeplinirea sarcinilor în zooteh
nie solicită o mai mare atenţie din 
partea consiliilor de conducere în 
privinţa realizării efectivelor de ani
male planificate Ia toate speciile, a 
producţiei de lapte şl carne, a in
vestiţiilor planificate, mat ales a ce
lor 7 grajduri pentru bovine pre
văzute, în cooperativele agricole din 
Broşteni, Alma, Blăjel, Botan, Răvă- 
şel, Ocna Sibiului şi Turnişor.

Realizarea acestor sarcini imediate 
şl de perspectivă, cunoscute de toti 
lucrătorii din agricultură, constituie 
o îndatorire de onoare a tuturor or
ganelor şl organizaţiilor de partid, a 
oamenilor muncii din cooperativele 
agricole, I.A.S., S.M.A., organele a- 
gricole Judeţene, a noastră a tutu
rora.

Pentru atingerea acestui scop tre
buie mobilizată toată capadtatea 
noastră creatoare, răspunzînd astfel 
grijii permanente pe care conduce
rea partidului nostru, tovarăşul 
NICOLAE CEAUŞESCU, personal, o 
manifestă consecvent pentru prospe
ritatea agriculturii, pentru îmbunătă
ţirea condiţiilor de viată a întregu
lui nostru popor.

CIBINIUM ’71iS

Prin muncă înfrăţită in slujba patriei
teri, ora 17, în cadrul manifestărilor 

„Cibinium" la Casa armatei din Sibiu 
a avut loo colocviul „Prin muncă în
frăţită în slujba patriei noastre dragi"
organizat de Comitetul judeţean Sibiu 
al U.T.C.

Colocviul a fost deschis de conferen
ţiarul universitar dr. Ovidiu Bădina, 
membru al Academiei de ştiinţe so
ciale şi politice, directorul Centrului 
de cercetări pentru problemele tinere
tului, care a condus lucrările colocviu
lui şi care in cuvîntul introductiv a 
fixat cadrul discuţiilor. A urmat apoi 
şirul de referate pregătite cu asidui
tate de muncitori şi cadre tehnice din 
întreprinderi sibiene.

Pentru început, Elena Davidoiu, teh
niciană la fabrica „Libertatea* a pre
zentat referatul „Efortul productiv — 
condiţie necesară a îndeplinirii sarci
nilor do plan". Au urmat referatele i 
„Actul de muncă şi eroism cotidian al 
tineretului* prezentat de Mihai Puiu, 
lăcătuş la AMET, „Integrarea eficientă 
a tineretului în procesul de produc
ţie" (Irina Pasca — inginer la între
prinderea poligrafică, secretara Comi
tetului U.T.C. din Întreprindere), „în
deplinirea sarcinilor de azi, condiţie 
a propăşirii de mîine" (Rosemarie 
Gross — muncitoare la „Steaua Ro
şie“), „Organizaţia revoluţionară de

tineret şi educarea militant-muncito- 
rească a tineretului" (Ilie Roşea — 
muncitor tîmplar la AMET), „Impor
tanţa calificării şi reciclării in inte
grarea profesională a tînăriilui mun
citor" (Gheorghe Tălpălaru — inginer 
la fabrica „13 Decembrie“), „Exemplul 
personal in educarea tinerilor rămaşi 
sub normă" (Ionel Galea — inginer la 
„Independenţa“).

Referenţii s-au axat îa general pe 
probleme din viaţa curentă a tinerilor 

- la locurile de muncă, evidenţiind atit 
părţile pozitive cît şi lipsurile mani
festate îa cadrul întreprinderilor în 
activitatea productivă precum şi mă
surile ce se Impun pentru înlăturarea 
loi*.

A luat apoi cuvîntul tovarăşa Maria 
Fanacbe, preşedinta Comitetului jude
ţean pentru cultură şi artă Sibiu, care 
a relevat cîteva probleme interesante. 
Subliniind cîştigul moral care se rea
lizează prin dezbaterile colocviului 
tovarăşa. Fanache a arătat tinerilor 
prezenţi (muncitori, elevi, cadre din 
organizaţiile U.T.C.) că activitatea de 
fiecare zi a fiecărui tinăr trebuie să 
corespundă pe deplin atit sarcinilor 
economice înaintate cit şi celor poli
tice.

împărtăşind cite ceva din experien
ţa sa de profesoară şi implicit di* 
munca sa de educaţie a tineretului,

Nunta săsească din Slimnic
Ieri, „Cibinium“-ul ne-a oferit, după 

Tirgul olarilor şl Nunta ciobănească, 
un alt frumos moment folcloric — 
Nunta săsească din Slimnic. Ca şl 
alte obiceiuri sau creaţii populare din 
această parte a judeţului şi nunta — 
moment crucial, semnificativ în viaţa 
oamenilor — reflectă eiteva trăsături 
spirituale prin care se subliniază o 
anume demnitate, un optimism robust 
ciştigate prin munca înfrăţită între 
români şi saşi, gospodarii pricepuţi 
ai acestor meleaguri.

In faţa unui numeros public, un 
grup de circa 70 artişti amatori au

prezentat, cu farmecul specific auten
ticităţii folclorice, obiceiurile tradiţio
nale de la nunta săsească. Spectaco
lul s-a remarcat prin1 linia unei des
făşurări simple, fără degradări regi
zorale, ca dovadă a unei profunde cu
noaşteri a folclorului local din par
tea celor care au pregătit respectiva 
manifestare. Aici amintim numele 
poetului şi actorului sibia» Christian 
Maurer, ale cărui îndrumări s-au do
vedit a fi de bun augur pentru reu
şita acestui spectacol folcloric. Un 
sprijin substanţial au dat consiliul 
popular al comunei şi cadrele didac
tice din localitate, dovadă a unor pre
ocupări continue pentru valorificarea 
potenţialului artistic local. Dacă orga
nizarea, pe plan local, a spectacolu
lui a fost fără fisuri, nu acelaşi lu
cru se poate spune despre cei intere
saţi în Imortalizarea unor obiceiuri 
din judeţul nostru. E vorba despre 
modul in care s-au realizat înregis
trarea, ca imagine şi sunet de către 
TV. întreruperile provocate de către 
aceasta î» desfăşurarea firească a o- 
biceiurilor prezentate a deranjat pu
blicul spectator.

Ceea ce a impresionat în mod deo
sebit a fost portul popular săsesc, re
marcabil prin cromatică, varietate de 
motive — specifice fiecărei vîrste — 
considerat de specialişti ca reprezen
tativ pentru această zonă folclorică 
şi, totodată, printre cele mai frumoa
se costume populare.

T. S.

Maria Fanache a arătat că „unul dia 
cele mai importante lucruri este mun
ca, iar educaţia prin muncă nu se în
cheie niciodată*. Opinenta a relevat 
în concluzie necesitatea intensificării 
eforturilor tuturor factorilor in folo
sul educării tineretului, a ridicării 
continue a nivelului politico-ideologic, 
astfel incit fiecare la locul său de 
muncă să realizeze politica partidului 
şi statului nostru.

Nicolae Bîrsan, muacitor la Fabrica 
de geamuri Mediaş — erou al muncii 
socialiste — a împărtăşit în continu
are din experienţa sa, trecînd în re
vistă evoluţia sa profesională şi ară- 
tînd felul în care a devenit erou al 
muncii socialiste.

Desiderius Lindner, vechi militant al 
mişcării muncitoreşti a evocat mo
mente răscolitoare, pline de învăţă
minte din viaţa sa. Domnia sa a sub
liniat necesitatea unei riguroase pre
gătiri politice a tinerilor, alături de 
pregătirea profesională.

Nicolae Petrovici, şeful sectorului 
politico-ideologic al Comitetului jude
ţean Sibiu al U.T.C., a relevat „cîteva 
semnificaţii ale actului tineresc de 
muncă“.

Concluzionînd, Ovidiu Bădina, după 
ce a subliniat cü claritate necesitatea 
lucidităţii idealului, a conştiinţei 
scopului la tinerii patriei noastre 
pentru a Obţine rezultate maxime în 
viaţă şi după ce a relevat şi alte as
pecte legate de problema educaţiei a 
arătat că „a fost o reuniune pozitivă, 
care a pus în faţa unor factori de 
decizie o serie de probleme a căror 
rezolvare trebuie să se facă după o 
meditaţie severă, printr-o conlucrare 
activă*.
Colocviul s-a încheiat cu prezentarea 
unor filme documentare puse la dis
poziţie de studioul „Alexandru Sahia* 
despre „Alegerea profesiunii“ şi „Por
ţile de Fier".

P. NICOLAU

O încărcată 
agendă de 
lucru

(Urmare din pag. I)

tehnicieni, ingineri şi economişti, 
sporirea numărului de muncitori ca
lificaţi prin folosirea pe scară largă 
a cursurilor proprii, care funcţionea
ză şi în prezent, şi altele. Demnă de 
reţinut este orientarea pe care o are 
conducerea şantierului în direcţia, 
calificării şî specializării cadrelor. Ca 
urmare a propunerilor făcute în a- 
dunarea generală a salariaţilor, s-au 
divizat cursurile tehnice de recicla
re) separat pentru categoria maiştri, 
tehnicieni şi pentru ingineri. Pentru 
aceştia din urmă, avîndu-se în ve
dere că. datorită regimului de lucru 
mărit, nu dispun de suficient timp şi 
că progresul tehnic cunoaşte o evo
luţie rapidă, s-a urmărit ca prelege
rile ce se ţin să fie mai mult lega
te de problemele practice cu care 
sint confruntaţi zilnic, prin specificul 
muncii ce o desfăşoară. De pildă, te
matica abordată pînă în prezent se 
referă pe larg la cele mai noi meto
de de lucru folosite în ţară sau străi
nătate, Ia probleme de legislaţia 
muncii şî legislaţie tehnică etc. Ş î  
pentru ca aceste cursuri să-şi atingă 
scopul, no o dată ele au fost ţinute 
de conferenţiari universitari sau cer
cetători de la institutele de cerceta
re în construcţii.

La toata cele ennmerate adăugtn- 
du-se susţinuta muncă politico-ideo- 
logică pe care o desfăşoară comuniş
tii din cadrul şantierului, sub direc
ta îndrumare a comitetului de partid,, 
pentru ca fiecare membru al colecti
vului de muncă să-şi îndeplinească 
sarcinile de serviciu în condiţii tot 
mai bune. jsă asigure folosirea inte
grală a capacităţilor de producţie şî 
a utilajelor, sa detaşează cu preg
nanţă ideea că într-adevăr la Şantie
rul de construcţii industriale din Si
biu, rezultatele vor fi pe măsura pre
ocupărilor.

.fß n  le.&ţt£<te.cL (LvaLLőr''
(Urmare din pag. I)

grei ce au precedat eliberarea patriei 
de sub jugul fascist Cele zece părţi 
ale oratoriului, avînd ca suport poe
tic versuri alese din poezii patriotice 
semnate de M. Beniuc, M. Banuş,
D. Corbea, Şt. iureş sau N. Cassian, 
aduc imagini muzicale de o rară preg
nanţă şi expresivitate, ce evoluează 
de la o atmosferă apăsătoare, depri- 
jnantă^zugrăvipd _şuferint£ţ. $i asupri
rea, spre sonorităţi de o forţă cople
şitoare, ce întruchipează lupta încor
dată dusă de milioanele de patrioţi 
conduşi de partid pentru a salva în
săşi fiinţa naţională a neamului nos
tru. Oratoriul „Pe lespedea eroilor“, 
prin înalta măiestrie cu care a fost 
compus şi prin fondul adine de idei 
umane şi patriotice ce le conţine, este 
una din cele mai reprezentative pa
gini ale creaţiei vocal-simfonice con
temporane româneşti.

Publicul auditor a apreciat căldura, 
entuziasmul şi dăruirea cu care corul 
„Bach* a parcurs o partitură ce ridi
că multe dificultăţi de ordin vocal şi 
muzical, chiar dacă uneori sonoritatea 
compartimentelor puiea fi mai omo
genă. Soprana Agnes Kriza de la O- 
pera română din Cluj ne-a impresio
nat prin forţa şi căldura vocii sale, 
prin uşurinţa şi siguranţa izvorîte de
sigur dijiţr-o,,deosebită ţuRpră muzi
cală şi vocală, cu care a parcurs o 
partidă solistică atit de dificilă şi atit 
de frumoasă. Orchestra, condusă com
petent de maestrul Fr. Xav. Dressier, 
a răspuns cu promptitudine solicitări
lor dirijorului, echilibrîndu-şi perma
nent sonorităţile fn raport de cele ale 
ansamblului angajat în tălmăcirea lu
crării. Concertul a însemnat un suc
ces Interpretativ şi artistic, pentru 
care toţi cei angajaţi în realizarea lui 
merită felicitări.

Perfecţionarea continuă

Maşini de găurit de mare productivitate aslgurînd o calitate ireproşabilă in 
prelucrarea subansamblelor in atelierul cardane şi mecanisme de direcţie al

U.P.A. Sibiu
Foto: Fr. NUSS

(Urmare din pag. 1)

menea, registrul de urmărirea exe
cutării deciziilor şi hotărîrilor, însă 
şi aici, ca şi la Mediaş, se fac o 
serie de completări pur formale, lip
site de spirit de răspundere. Să dăm 
un caz. In hotărîrea nr. 26/1970 s-a 
prevăzut la art. 12, „...colectivele 
do specialişti să efectueze controale 
periodice şi cel puţin un control de 
fond la unităţile subordonate". După 
această remarcă te aştepţi să vezi 
cum s-a dus la îndeplinire sarcina 
respectivă. Dar şeful serviciului pla- 
nificare-saiarizare, în informarea sa 
din 6 februarie a. c. — arată că pre
vederile deciziei amintite nu s-au 
dus la îndeplinire. In registru de 
evidenţă, însă, în mod Inexplicabil, 
se menţionează că sarcina a fost 
realizată (!)

In stilul de muncă al consiliilor 
populare comunale Sălişte şi Blăjel 
se practică sistemul ca unele decizii

şi hotărîri emise de Consiliul popu
lar judeţean să fie prelucrate în şe
dinţele de comitet executiv. In ca
drul acestora se stabilesc măsuri si 
se repartizează sarcini precise pen
tru membrii comitetelor executive, 
care urmăresc permanent felul cum 
actele normative sínt duse la înde
plinire. Deşi se afirmă că se proce
dează Ia fel şi în comuna Laslea, nu 
apare nici un proces verbal în care 
să fie consemnat acest lucru. La co
muna Şeica Mică nu se asigură dez
baterea în şedinţele de comitet exe
cutiv a hotărîrilor şi deciziilor pri
mite, iar aplicarea lor este urmărită 
în parte numai de aparatul acestuia, 
nefiind antrenaţi membrii comitetu
lui executiv şi deputaţii comunali.

Este arhicunoscut faptul că o ho- 
tărîre sau o decizie elaborată tre
buie urmărită permanent, sistematic. 
Ori tocmai această fază a activităţii, 
hotărîtoare pentru îndeplinirea lor, 
este uneori neglijată. Din discuţiile

punem baze trainice viitoarei recolte de grîu!

Calitatea lucrărilor agrotehnice—examen al producţiei
'A vorbi despre calitatea lucrărilor 

ce se execută în agricultură înseam
nă, în fond, a vorbi despre competenţa 
mecanizatorilor, a cooperatorilor, a 
inginerilor agronomi. Noi am acor
dat şi acordăm o importanţă deosebită 
acestui aspect al realizării producţiei 

. agricole.
In anul trecut, noi am efectuat ară

turi de vară pe 540 ha, din care 190 ha 
pe terenuri ce urmau a fi însămîn- 
ţate cu grîu. Aceste lucrări — execu
tate la o adincime de 16—17 cm în 
luna august — au fost uniforme, de 
bună calitate. După această arătură 
am executat, în a doua decadă a lunii 
septembrie, încă una ,în agregate cu 
grapa stelată. Precizez că acest sistem 
a dat rezultate foarte bune în condi
ţiile de secetă din toamna anului tre
cut. înaintea acestei de a doua arături
— care este şi arătura de însămînţare
— am aplicat superfosfat, în doză de 
350 kg la fiecare din cele 280 ha, 
cu M.I.C. şi M.I.A. Din constatările 
aoastre, M.I.A. realizează o calitate 
mai bună, pe cînd M.I.C. execută o 
bnprăştiere mai neuniformă. Benzile 
utile de lucru au fost de 6 m pentru 
M.I.A. şi de 8 m pentru M.I.C.

La arături am lucrat cu plugurile' 
suspendate, cu trei brăzdare, iar, acolo

unde terenul era prea uscat cu două 
brăzdare, acordînd o atenţie deosebită 
reglării acestor utilaje. Această lucra
re de control şi reglaj — s-a executat 
pe fiecare solă, ţinînd sub observaţie 
permanentă modul de . funcţionare a

am avut posibilitatea de a realiza 
3—3,5 ha arături pe fiecare tractor, 
adică o viteză zilnică de cca 25. ha.

Imediat în urma arăturilor am efec
tuat discuirea terenului. Şi nu puţine 
sole sínt unde această lucrare s-a

Tribuna experienţei avansate

plugurilor. Am urmărit să efectuăm o 
arătură uniformă, fără nici un greş, 
fără coame şi fără bulgări. Această ac
ţiune a fost încununată de reuşită in 
aproape toate solele, din cauză că me
canizatorii noştri, printre care merită 
evidenţiaţi Radu Coman, Andrei Wal
ter, Ion David, Gheorghe Beza, Nico
lae Huciu ş.a., au lucrat cu simţ de 
răspundere, avînd mîndria de a nu 
primi altfel de calificative — la ară
turi — decit foarte bine“.

Datorită condiţiilor de lucru speci
fice din toamna anului trecut, piesele 
active ale plugurilor erau schimbate 
— uneori — şi de două ori pe zi. 
Un sprijin substanţial în rezolvarea 
acestei probleme am primit din par
tea lucrătorilor fermei Nou! a f.A.S. 
Sibiu. A u  »e explică faptul că «oi

executat , de 3 sau 4 ori, pînă cînd 
bulgării au fost distruşi, iar terenul a 
fost bine pregătit.

Nu am făcut nici o economie la dis
cuit, intrucît această lucrare este ief
tină şi de mare eficienţă. Este bine 
ca primul discuit să se execute trans
versal pe arătura de însămînţare. Nu 
am folosit grapa în agregat cu discul,, 
din cauză că viteza discului este mică, 
iar efectul grăpării la o asemenea vi
teză este aproape inexistent. Ulterior 

' discuirii am efectuat o grăpare pu
ternică.

Pe unele sole am folosit tăvălugul 
inelar, utilaj cu care am executat a 
lucrare între două dlscuiri, pentru a 
distruge bulgării care au un diametru 
mal mic decit distanţa dintre piesele 
active ale grapei gu discuri.

Itucrînd cu cele cinci grape cu dis
curi, am realizat zilnic o viteză de 
lucru de 55—60 ha.

In privinţa semănatului, am făcut 
proba semănătorii pe fiecare brăzdar 
Sn parte. Am reglat atent distribuitoa
rele semănătorului, am instruit temei
nic cooperatorii şi mecanizatorii care 
áú lucrat Ia însămînţări. Cooperatorii 
Constantin Bujor, Ion Borcea, Ion 
Cornăţean sau A. Weiss au dat dova
dă de multă conştiinciozitate, iar me
canizatorii ion David, Avram Lascu, 
Nicolae Novac şi Gh. Beza au lucrat 
foarte bine, aşa incit semănatul s-a 
executat la un înalt nivel calitativ.

Am urmărit ea nici un bob de grîu 
să nu rămînă neacoperit.

După semănat am efectuat o tăvă- 
Iugire uşoară. Atenţie deosebită am 
acordat executării şanţurilor de scur
gere a excesului de apă pe întreaga 
suprafaţă de 550 ha de grîu, folosind 
atelajele de cai şi plugurile mecanice 
cu o singură brazdă.

Efectuînd la acelaşi nivel calitativ 
şi celelalte lucrări, am reuşit să rea
lizăm o producţie medie de 2 440 kg 
la cultura griului de toamnă. Consi
derăm că avem create toate condiţiile 
pentru ca in anul viitor să înregistrăm 
o producţie şi mai bună.

’ ERMIL PLEŞCA 
l»giner, ţel la C.A.P. Roşi»

avute cu unii preşedinţi, vicepre- 
sedinţi şi secretari, de Ia comunele 
controlate, rezultă că aceştia nu erau 
informaţi asupra stadiului realizării 
măsurilor stabilite, ceea ce denotă 
o slabă cunoaştere din partea lor a 
atribuţiilor ce le îndeplinesc. Atit la 
Sălişte, Blăjel cit şl la Şeica Mică nu 
a existat preocupare pentru Informa
rea periodică privind îndeplinirea 
prevederilor cuprinse în deciziile şi 
hctărîrile emise de organul Ierarhic 
superior.

S-a desprins faptul că activitatea 
de control a aplicării hotărîrilor şl 
deciziilor nu a fost susţinută de co
misiile permanente, care la rîndul 
lor, prin controalele şi studiile ce le 
efectuează, puteau să propună comi
tetelor executive ale consiliilor 
populare unele măsuri pentru înde
plinirea sarcinilor, să Ie sprijine în 
mod concret în activitatea de reali
zare a măsurilor stabilite.

In scopul îmbunătăţirii şi perfec
ţionării continue a controlului înde
plinirii sarcinilor reieşite din deci
ziile şl hotărîrile Comitetului execu
tiv şi Consiliului popular al judeţu
lui Sibiu propunem ca deciziile cu 
caracter normativ şi hotărîrile ela
borate să fie difuzate şi deputaţilor 
judeţeni pentru a Ie cunoaşte şi spri
jini consiliile populare în  realizarea 
sarcinilor prevăzute în acestea.

Comitetele executive ale consilii
lor populare municipale, orăşeneşti 
şi comunale au datoria să analizeze 
periodic stadiul îndeplinirii sarcini
lor reieşite din hotărîri şi decizii, să 
stabilească măsuri pentru lichidarea 
unor neajunsuri, pentru Impulsiona
rea întregii activităţi, să facă bilan
ţul rezultatelor obţinute.

Să se exercite un control prompt, 
calificat şi eficient al îndeplinirii ho
tărîrilor şl deciziilor, care să ofere 
o imagine precisă asupra realizării 
şi să dea posibilitatea generalizării 
experienţei pozitive. Este bine să 
devină o metodă curentă de lucru 
Şlw la organele ierarhic Inferioare pre
gătirea temeinică a sesiunilor şi şe
dinţelor de comitet executiv. Ele să 
fie precedate de organizarea unor 
largi acţiuni de control în sectoarele 
ce urmează a fl analizate, la care 
s-1 participe sub îndrumarea unul 
membru al comitetului executiv, de
putaţi, specialişti, cadre din aparat, 
alţi oameni ai muncii.

Activitatea de control a aplicării 
hotărîrilor şi deciziilor este necesar 
să fie în mai mare măsură susţinută 
de comisiile permanente care, prin 
controalele şl studiile efectuate, să 
propună măsuri pentru îndeplinirea 
sarcinilor şi să sprijine în mod con
cret realizarea acestora. /

In urmărirea aplicării hotărîrilor 
şi deciziilor, toată atenţia trebuie în
dreptată în viitor spre perfecţiona
rea continuă a formelor şl mijloace
lor de control, care să contribuie la 
realizarea tuturor sarcinilor care re
vin consiliilor populare sl comitete
lor Iar assentis»«^ ' —
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Memorandumul C, 
Frontului

C. al

Patriotic din Laos
Xieng Quang 9 (Agerpres). — Ä- 

gentia Khaosan Pathet Lao a difuzat 
un memorandum al Comitetului Cen
tral al Frontului Patriotic din Laos, 
care condamnă energic imperialismul 
american pentru utilizarea de mer
cenari tailandezi în războiul agresiv 
pe care îl desfăşoară în Laos. în sco
pul realizării obiectivelor politicii de 
escaladare a războiului in Indochi
na, se arată în memorandum, în ul
timii zece ani au sporit considera
bil efectivele trupelor mercenare tai
landeze în Laos dotate cu armament 
american. Totodată, menţionează do
cumentul, bazele militare americane 
de pe teritoriul tailandez sínt folosi
te tot mai intens în desfăşurarea o- 
peraţiunilor agresive din Laos şi din 
restul Peninsulei Indochina.

Potrivit datelor citate în memo
randum, in prezent, pe teritoriul lao
ţian, se află 20 000 de mercenari tai
landezi care, împreună cu „unităţile 
speciale" de mercenari ale genera
lului Vang Pao, participă la toate 
acţiunile agresive lansate împotriva 
zonelor controlate de forţele patrio
tice.

Concomitent cu sporirea efective
lor trupelor tailandeze pe teritoriul 
Laoţian, unităţi armate ale adminis
traţiei de Ia Bangkok lansează o se
rie de operaţiuni şi raiduri tero
riste împotriva populaţiei civile din 
regiunile laoţiene situate la grani

ţa cu Tailanda, bucurîndu-se de spri
jinul artileriei proprii, a celei ameri
cane şi de acoperirea avioanelor 
care decolează de la bazele militare 
americane instalate pe teritoriul tai
landez. în  cursul acestor operaţiuni 
au fost comise masacre împotriva 
populaţiei din regiunile Xieng Quang 
Hakse, Hongsa şi altele — se arată 
în document.

Memorandumul C.C. al F.P.E. men- 
• ţionează că sporirea efectivelor tru
pelor tailandeze în Laos şi participa
rea acestora la acţiunile agresive îm
potriva ţării agravează în mod se
rios situaţia din Laos.

Comitetul Central al Frontului Pa
triotic cheamă toate guvernele, toa
te organizaţiile internaţionale, po
poarele iubitoare de pace, opinia pu
blică internaţională să condamne e- 
nergic aventurile militariştiîor ame
ricani şi ale acoliţilor lor tailandezi 
şi să ceară acestora să adopte mă
suri efective în vederea încetării 
imediate a unor asemenea acte şi să 
dea un răspuns sincer propunerilor 
formulate de F.P.L. în vederea solu
ţionării paşnice a problemei laoţie- 
ne, să ofere părţilor laoţiene inte
resate posibilitatea de a soluţiona ele 
înseie problemele interne pe baza 
acordurilor de la Geneva din 1962, 
conform aspiraţiilor şi realităţilor 
concrete din Laos.

Declaraţia lui U Thant 
cu prilejul „Zilei interna

tionale a alfabetizării"
New York 9 (Agerpres). — Secre

tarul general al O.N.U., U Thant, a 
dat publicităţii o declaraţie cu pri
lejul „Zilei internationale a alfabe
tizării' în care apreciază eforturile 
depuse în majoritatea ţărilor în durs 
da dezvoltare în vederea lichidării 
analfabetismului. Se scoate, de ase- 
.menea, în evidenţă rolul ce revine 
Organizaţiilor specializate ale O.N.U. 
Si îndeosebi Organizaţiei Naţiunilor 
finite pentru educaţie, ştiinţă şi cul- 
Vură (U.N.B.S.G.O.) In sprijinirea cu

^cadre şi materiale a acestor eforturi. 
U Thant relevă că, în ultimii 20 de 
ani, aproximativ 600 milioane de 
analfabeţi au învăţat să scrie şl să 
citească, fapt ce a făcut ca procen
tul analfabetismului să scadă simţi
tor în majoritatea ţărilor din Africa, 
Asia, Orientul Apropiat şi America 
Latină. Cu toate aceste eforturi sus
ţinute, se apreciază în declaraţia se
cretarului general al O.N.U., în anul 
2000 aproximativ 15 la sută din popu
laţia globului va continua să rămînă 
analfabetă.
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Scrisoarea  ad resa tă  secretarului 
general al 0 . N. U., U Thant, 
de către ministrul afacerilor  
extern e al Uniunii S ov ietice , 

Andrei Grom îko
Moscova 9 (Agerpres). — După 

cum s-a mai anunţat, Andrei Gro
mîko, ministrul afacerilor externe al 
Uniunii Sovietice, a adresat secreta
rului general al Organizaţiei Naţiu
nilor Ünite, U Thant, o scrisoare — 
transmisă d e  agenţia TASS — în 
care se solocită includerea pe ordi
nea de zi a celei de-a 26-a sesiuni 
a Adunării Generale, „în calitate de 
problemă importantă şl urgentă", 
chestiunea „Conferinţei mondiale 
pentru dezarmare", 

în sprijinul propunerii, în scrisoare 
se arată că problema dezarmării se 
numără printre cele care frămîntă 
toate popoarele lumii şi necesită o 
rezolvare rapidă. De soluţionarea ei 
depinde în mare măsură modul în 
care va evolua situaţia în lume, 
apreciază scrisoarea. Vor evolua Iu- 
crurile spre micşorarea încordării 
internaţionale şi spie reducerea 
cursei înarmărilor, sau, dimpotrivă, 
vor continua într-un ritm mereu 
crescînd pregătirile militare şl va 
spori primejdia unui nou război 
mondial? Menţionînd că în ultimii 
ani au fost realizate unele acorduri, 
care au limitat într-o anumită mă
sură proporţiile cursei înarmărilor, 
în scTisoare se spune: „Trebuie să 
se recunoască însă, în ansamblu, că 
o deplasare radicală în direcţia în- 
frînării primejdiosului proces de acu
mulare şi perfecţionare a armamente
lor nu a avut loc pînă în prezent. A-

cesta nu poate să nu provoace în
grijorarea popoarelor, care sínt vi
tal interesate in întrărirea păcii şi a 
securităţii Internaţionale. Uniunea 
Sovietică împărtăşeşte în întregime 
această îngrijorare".

„Evoluţia evenimentelor în arena 
internaţională — continuă scrisoa
rea — face de dorit activizarea efor
turilor tuturor ţărilor lumii, atît nu
cleare, cit şi nenudeare, în vederea 
rezolvării problemelor dezarmării. 
Acestei sarcini î-ar corespunde, după 
părerea guvernului sovietic, convo
carea unei conferinţe mondiale pen
tru dezarmare. Conferinţa ar putea 
să constituie tocmai acel for în care 
toate ţările lumii, fără excepţie, ar 
putea să examineze împreună pro
blemele dezarmării în întregul lor 
ansamblu şi să încerce să descopere 
Căile practic realizabile şi unanim 
acceptabile de rezolvare a acestora. 
O universalitate reală a unei aseme
nea conferinţe reprezintă o impor
tantă chezăşie a succesului său. 
Toate statele trebuie să fie repre
zentate pe baze egale la acest for 
mondial în problemele dezarmării" 
— se spune în scrisoare. în opinia 
Uniunii Sovietice — se arată în în
cheiere — conferinţa mondială pen
tru dezarmare ar putea să exami
neze întregul complex al probleme
lor dezarmării, privind atît armamen
tul nuclear, cit şl cel clasic.

Deschiderea Tîrgului international 
de toamnă de la Zagreb

Zagreb 9 — Corespondentul Ager
pres, George Ionescu, transmite: Joi 
s-a deschis la Zagreb Tîrgul interna
ţional de toamnă, ediţia 1971. Festi
vitatea de deschidere s-a desfăşurat 
în prezenţa preşedintelui losip Broz 
Tito, a preşedintelui Consiliului Exe
cutiv Federal, Djemal Biedici, şi a 
altor personalităţi iugoslave, a re
prezentanţilor corpului diplomatic. 
Alocuţiunea de deschidere a fost 
rostită de directorul general al tîr
gului, Antun Borcilo. Apoi, preşedin
tele losip Broz Tito a deschis Tîrgul

U.R.S.S. Peisaj de tundră In Re

publica Autonomă Sovietică Komi

Bolivia

Declaraţia 
lui Andres
Selicli

La Paz 9 (Agerpres). — Noul mi
nistru bolivian al afacerilor interne, 
colonelul Andres Selich, a declarat 
că ziariştii şi studenţii care vor con
tinua să se opună sau să critice ac
tualul regim militar şi măsurile sale 
vor fi arestaţi. Vor fi luate toate mă
surile posibile pentru a reduce la tă
cere p e . cei ce ni se opun, a spus 
Andres Selich. Studenţii şi profesorii 
care vor (continua să-şi desfăşoare 
activitatea în ciuda măsurilor guver
namentale privind închiderea univer
sităţilor pînă în februarie 1972, vor 
fi, de asemenea, aspru pedepsiţi.

Cu acelaşi prilej, colonelul Selich 
k recunoscut că, în oraşele Potosi, 
Sucre şi altele continuă rezistenta 
studenţilor şi profesorilor universi
tari faţă de măsurile guvernamentale.

Senatorul Birch Bayh 
se pronunţă pentru 
retragerea trupelor 

americane din Vietnam
Paris 9 (Agerpres), — Vorbind în 

faţa Asociaţiei de presă anglo-ame- 
ricane, senatorul democrat Birch 
Bayh (S.U.A.), prezent la lucrările U- 
niunîi interparlamentare de la Paris, 
s-a pronunţat pentru retragerea tru
pelor americane din Vietnam pînă 
la sfîrşitul acestui an. El a cerut, în 
acelaşi timp, amînarea „alegerilor 
prezidenţiale" sud-vietnameze. „Mas
carada Iui Nguyen Van Thieu, pro
cedeele electorale evident nedemo
cratice şi spectacolul oferit de amba
sadorul S.U.A,, care acţionează ca 
un agent politic în speranţa că ar. 
putea da o aparentă de corectitu
dine ^„alegerilor“, transformă într-o 
adevărată ruşine explicaţiile că noi 
ne aflăm în Vietnam pentru a aju
ta pe vietnamezi să-şi hotărască în 
mod democratic propriul destin“ — 
a afirmat senatorul american. „Cursa 
prezidenţială la caTe participă un 
singur candidat şl stabilirea de reguli 
de către însuşi acest candidat repre
zintă o violare a principiului auto
determinării. Este o şaradă, o frau

dă în sistemul democratic“. Senato
rul american a declarat că S.U.A, 
trebuie să ceară lui Nguyen Van 
Thieu amînarea alegerilor pînă după 
plecarea forţelor americane, „cînd 
prezenţa acestora nu va mai influen
ta pe vietnamezi, şi ei vor putea să 
hotărască ceea ce ei înşişi simt că 
serveşte cel mai bine interesul lor 
naţional“.

Birch Bayh a cerut guvernului a- 
merican să fixeze o dată pentru re
tragerea întregului personal militar 
din Vietnam, apreciind că, dacă se 
acţionează prompt, acest lucru poate 
fi făcut pînă la sfîrşitul anului în 
curs. „Dacă Congresul sau preşedin
tele însuşi ar fixa o dată sigură a 
dezangajării noastre in Vietnam, a- 
ceasta ar reprezenta un pas înainte 
către asigurarea eliberării prizonie
rilor de război“, a conchis senato
rul Birch Bayh, apreciat în tara sa 
drept candidat potenţial la învesti
tura partidului democrat în vederea 
alegerilor prezidenţiale din 1972.

Internationa! ’de toamnă, tăind pan
glica inaugurală.

Anul acesta, la expoziţia de la Za
greb participă 55 de state, printre 
care, în afară de Iugoslavia, sínt 
prezente Albania, Austria, Belgia, 
Bulgaria, Cehoslovacia, R.P. Chineză, 
R.D.G., R.P. a Germaniei, India, Ita
lia, Iran, Japonia, Olanda, Polonia, 
România, S.U.A., Uniunea Sovietică, 
Ungaria.

La ediţia din acest an a Tîrgului, 
25 de întreprinderi româneşti de co
merţ exterioT prezintă o gamă varia
tă de exponate, care ilustrează rea
lizările economiei noastre. Pavilionul 
ţării noastre prezintă produse ale in
dustriilor constructoare de maşini, 
chimice, electro-tehnice şi materiale
lor de construcţii, maşini de calcu
lat, microscoape şi alte aparate op
tice, exemplare din toate tipurile de 
tractoare româneşti, produse ale in
dustriei bunurilor de larq consum 
etc.

Tîrgul internaţional de toamnă de 
Ia Zagreb va fi deschis pînă Ia 19 
septembrie.

EVENIMENTUL PE SCURT
•  INTR-UN INTERVIU ACORDAT 
ZIARULUI „LA STAMPA" din To-
rino, militanta nord-irlandeză pentru 
drepturi civile, deputată în Camera 
Comunelor pentru , circumscripţia 
Mid-Ulster, Bernadette Devlin, a de
clarat că „organizarea de alegeri pe 
baza sistemului proporţional, elibe
rarea persoanelor internate în baza 
legislaţiei speciale, stabilirea unul 
salariu minim şi recunoaşterea sin
dicatelor nord-irlandeze ar contribui 
Ia reglementarea actualei crize din 
Ulster". O dată îndeplinite aceste 
cereri, a apreciat Bernadette Devlin, 
este cert că nu ar mai exista actua
lele violenţe.

•  LA FORT McPHERSON a fost re
luat procesul intentat căpitanului 
Ernest Medina, comandantul compa
niei care a comis masacrul din sa
tul sud-vietnamez Song My. In 
cursul şedinţei de miercuri, doi mar
tori au confirmat faptul că Medina 
a ordonat distrugerea a tot ceea ce 
este viu în satui Song My, inclusiv 
bătrînii, femeile şi copiii.

•  POTRIVIT UNOR CIFRE STATIS
TICE OFICIALE, publicate miercuri 
la Roma, costul vieţii în Italia a 
crescut în perioada iulie 1970—iulie 
1971 cu 4,9 la sută, preţurile la bu
nurile de consum crescînd în iulie 
a. c. faţă de luna precedentă cu 0,3 
la sută. Pentru veniturile unei fa
milii de muncitori, aceste preţuri au 
CTescut cu 0,4 la sută din iunie pînă 
în iulie a. c., şi cu 5,4 la sută în 
perioada Iulie 1970—iulie 1971.

•  LA 12 ANI DE LA ÎNCEPEREA 
REFORMEI AGRARE ÎN VENE
ZUELA doar 3 milioane de hectare 
de pămînt au fost distribuite ţărani-

Acord
comercial 
între Polonia 
şi ţările 
Benelux

Varşovia 9 (Agerpres). — La Var
şovia s-au încheiat convorbirile din- 
tro delegaţiile Poloniei şi Uniunii 
vamale a Belgiei, Olandei şi Luxem
burgului consacrate încheierii unul 
acord comercial pe anii 1971—Í974. 
Textul acordului a fost parafat la 
Ministerul Comerţului Exterior al 
Poloniei şi consemnează faptul că 
relaţiile dintre Polonia şi ţările Be
nelux se întemeiază pe principiile 
G.A.T.T., toate statele participante 
fiind membre ale acestei organizaţii. 
Acordul stipulează, de asemenea, an
gajamentul guvernelor ţărilor Bene
lux de a anula îngrădirile existente 
Ia importul de mărfuri poloneze. Sínt 
consemnate, totodată, hotărîri care 
prevăd înlesniri şi colaborarea părţi
lor în ce priveşte dezvoltarea conti
nuă a diverselor forme de colabo
rare industrială. Inclusiv cooperarea 
în producţie şi în schimbul de măr
furi — relatează agenţia P.A.P.

Lărgirea considerabilă a sferei pro
blemelor reglementate de noul acord 
faţă de cel anterior constituie un in
diciu privind faptul că semnarea Iul 
va marca un pas esenţial în asigu
rarea contractuală a condiţiilor de 
dezvoltare a comerţului Poloniei cu 
ţările Benelux apreciază agenţia.

lor, în vreme ce 16 milioane de hec
tare continuă să se afle în posesia 
marilor proprietari funciari, a decla
rat preşedintele Institului naţional 
agrar, Antonio Merceana.

El a arătat că 36 la sută din cel 
împroprietăriţi prin legea de aplicare 
a reformei agrare au fost obligaţi să 
renunţe la loturile lor din lipsa unui 
ajutor financiar şi tehnic corespun
zător,

•  DOUĂ AVIOANE MILITARE DE 
TIPUL „F-104", aparţinînd forţelor 
aeriene italiene, s-au ciocnit miercuri 
în timp ce efectuau un zbor de an
trenament. Ambele s-au prăbuşit, 
unul dintre ele căzînd deasupra u- 
nor case din localitatea Vivaro, iar 
celălalt într-o zonă nelocuită. Din 
fericire în locuinţele avariate nu se 
găseau persoane în momentul acci
dentului. Unul din piloţi şi-a pierdut 
viaţa.

•  FIECARE AL ZECELEA CETĂ
ŢEAN AL SPANIEI nu ştie să scrie 
şi să citească, relatează ziarul „Ca
ritas". In unele provincii, procentul 
analfabeţilor din rîndul bărbaţilor 
este între 20 şi 23 Ia sută. Numărul 
femeilor analfabete este şl mai mare, 
menţionează aceeaşi publicaţie.

•  ROCILE LUNARE ADUSE PE 
TERRA de astronauţii echipajelor 
„Apollo* vor fi conservate, începînd 
din luna martie a anului viitor, în
tr-un depozit special construit în ca
drul laboratorului de „recepţie luna
ră" de la Houston. Construirea aces
tei camere friguroase, unde speci
menele geologice aduse de pe Se
lene de astronauţii americani vor fi 
depuse la adăpostul oricărei conta
minări posibile, va fi terminată în 
martie 1972, cînd echipajul lui 
„ApolIo-16" îşi va aduce încărcătura 
sa de „pietre lunare".

Pînă în prezent, NASA dispune 
de 180 kg de mostre de roci, dintre 
care mai mult de jumătate au fost 
aduse, de echipajul lui „Apollo-15".

•  PREŞEDINTELE FEDERAL AL 
AUSTRIEI, FRANZ JONAS, însoţit 
de ministrul afacerilor externe, Ru
dolf Kîrchschlaeger, a vizitat joi pa
vilionul Republicii Socialiste Româ
nia din cadrul tîrgului internaţional 
de toamnă de la Viena. La sosire, 
oaspeţii au fost salutaţi de amba
sadorul României, Dumitru Aninoiu. 
Preşedintele Austriei a apreciat pro
dusele româneşti şi modul lor de 
prezentare.

Pavilionul ţării noastre a fost vi
zitat de asemenea, de ministrul co
merţului al Austriei, Josef Stariba- 

„cher, de primarul Vienei, Felix Sla
vik, şi de Bruno Pittermann, pre
şedintele grupului parlamentar al 
Partidului Socialist Austriac.

•  CREŞTEREA RAPIDĂ A EXTRAC
ŢIEI DE GAZE NATURALE IN
U.R.S.S. a determinat extinderea spa
ţiilor de depozitare. Pentru rezol
varea acestei probleme, specialiştii 
Uzinei de maşini pentru industria 
chimică din Sverdlovsk au construit 
depozite sferice de gaze cu capaci
tatea de 2 000 metri cubi. Sferele cu 
diametrul de 16 metri sínt construite 
din tablă sudată cu ajutorul unor 
maşini automate.

•  LUCRATORII REŢELEI TELEFONI- 
CE A NEW YORKULUI, aflaţi în gre
vă de peste două luni, au demon
strat joi în centrul oraşului în spri
jinul revendicărilor lor privind îmbu
nătăţirea condiţiilor de muncă. Parti
cipanţii la demonstraţie au protes
tat împotriva politicii economice a 
Administraţiei, apreciată că avînd 
drept scop să protejeze — pe seama 
oamenilor muncii — interesele mari
lor monopoluri.

•  MINISTRUL AFACERILOR EXTER
NE AL REPUBLICII PERU, Edgardo 
Mercado Jarrin, a sosit la Belgrad 
într-o vizită oficială în Iugoslavia, 
la invitaţia secretarului federal pen
tru afacerile externe, Mirko Tepavaţ.

• •Lucrările 
Consiliului

— Intervenjia reprezentantului României —

s e s i u n i i
UNCTAD

Geneva 9 (Agerpres). — In cadrul 
sesiunii a Xl-e a Consiliului 
U.N.GT.A.D. s-a trecut Ia examina
rea problemelor relaţiilor comerciale 
între ţări cu sisteme social-econo- 
mice diferite. în cursul dezbaterilor, 
la care au luat parte reprezentanţii 
a numeroase ţări, s-a exprimat satis
facţia faţă de progresele realizate în 
acest domeniu. In acelaşi timp, s-a 
relevat necesitatea imperioasă de a 
se elimina obstacole care mai îm
piedică fructificarea deplină a largi
lor posibilităţi de extindere a aces
tor raporturi.

Luînd cuvîntul, şeful delegaţiei 
române, Mircea Petrescu, a arătat 
că schimburile comerciale şi coope
rarea economică a României cu ţări 
industrializate sau în curs de dez
voltare, avînd alte sisteme econo
mice au înregistrat creşteri topor' 
tante. Totodată, el a menţionat că 
dezvoltarea într-un ritm ridicat a 
schimburilor între ţări cu sisteme di. 
ferite poate constitui un motiv de 
satisfacţie şi o dovadă a viabilităţii 
acestor schimburi; dar, a subliniat 
vorbitorul, nu trebuie să se uite

în Chile se vor crea „centre de 
reformă agrară“, cu largi atribuţii

Santiago de Chile 9 (Agerpres). — 
Ministrul chilian al agriculturii, 
Jacgues Chonchol, a anunţat că gu
vernul a hotărît să introducă modi
ficări în sistemul actual de organl- 
zare a fondurilor agricole. Modifi
cările se vor materializa în principal 
în crearea unor „centre de reformă 
agrară", cu largi atribuţii.

După ce a subliniat că formarea 
acestor centre se face în virtutea 
dispoziţiilor actualei legi pentru re
forma agrară şi a statutului Coopera
ţiei pentru reforma agrară (C.O.RA), 
ministrul chilian a menţionat că 
„Centrele de reformă agrară" urmă
resc o mai mare participare a ţărani

lor Ia conducerea şl controlul acti
vităţii pe terenurile agricole expro
priate, în aşa fel îneît „să se obţină 
o încorporare reală a acestora în or
ganizarea socială a producţiei*. Tot
odată, a arătat el, astfel va fi posi
bilă o planificare eficientă a produc
ţiei agricole la nivelul provincial, 
zonal şi naţional, concomitent cu ri
dicarea nivelului de viaţă al ţărani
lor. Excendentele vor fi folosite în 
formarea unui fond locid de com
pensaţii şi acuntulare cafb va ajuta 
fiecare comună Ia crearea unei in
frastructuri necesare pentru dezvol
tarea producţiei şi finanţarea unor 
lucrări de interes social.
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că ponderea lor în ansamblul
comerţului mondial este încă re
dusă, existînd mari posibilităţi 
nefplpsite. El a scos în evi
denţă că barierele şi discriminările 
pe care Unele ţări le mai menţin nu 
folosesc nimănui, nici producătorilor 
sau exportatorilor din aceste ţări, 
nici ţărilor în curs de dezvoltare,
nefăcînd altceva decit să limiteze 
dezvoltarea comerţului mondial. Re
prezentantul român s-a pronunţat în 
încheiere, în favoarea adoptării de 
măsuri concrete, constructive, vizînd 
promovarea schimburilor şi coope
rării între toate ţările, indiferent de 
sistemul lor social-economic, ţinin- 
du-se seama în mod corespunzător 
de nivelul dezvoltării lor economice.

Convorbirile 
americano- 

japoneze de 
la Washington

Washington 0 (Agerpres). —-  La 
Washington, au început joi lucrările 
Comisiei mixte Japono-emericane 
pentru problemele economice şi co
merţului. Şeful delegaţiei guverna
mentale japoneze, ministrul de ex
terne Takeo Fukuda, sosit miercuri 
în capitala americană, a declarat că 
„fricţiunile economice bilaterale 
ameninţă să zdruncin® temeliile re
laţiilor dintre cele două ţări*. El a 
relevat ziariştilor că Japonia „a fost 
şocată* de măsurile economice uni
laterale anunţate recent de preşedin
tele Nixon, şi, în special, de intro
ducerea suprataxei de 10 la sută 
asupra Importurilor. Dacă această 
măsură va fi menţinută în continu
are, a spus ministrul de externe ja
ponez, este foarte probabil, ca „ac
ţiuni de răspuns să fie luate de că
tre alte ţări*, ceea ce ar atrage după 
sine „o deteriorare a relaţiilor eco- 
nomice şi politice*. „Suprataxa nu 
este o problemă doar pentru Japo
nia, ci pentru economia mondială", a 
subliniat el. Referindu-se la convor
birile proprlu-zise, Takeo Fukuda a 
instistat asupra faptului că ele nu 
au ca scop reglementarea pe cale 
bilaterală a problemei parităţilor 
monetare, cî doar „de a face cunos
cute, deschis, poziţiile guvernelor 
respective",

Convorbirile amerlcanO-japoneze 
de la Washington vor prilejul, în 
opinia agenţiei Renter, „o confrun
tare diplomatică majoră între Statele 
Unite şl Japonia*, Oficialităţile ame
ricane- încearcă să obţină, potrivit 
aceleiaşi agenţii, o devalorizare ofi
cială a yenului mai mare de 5 Ia 
sută, în ümp ce guvernul japonez a 
făcut cunoscut dă va respinge orice 
argument al S.tJ.A. In favoarea unei 
asemenea cereri.

CHILE. Vederi Üt !a Chuqul ca
rnala, cea mal mare mină des- 

cblsä dia lume
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